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اقتصادی

عضو اتاق ایران:

بازارموازیارزراهاندازیشود
رییس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
با اشاره به در راه بودن تحریم های جدید، خواستار راه اندازی مجدد بازار موازی ارز با 
هدف تعدیل نرخ ها، نزدیک شدن به قیمت های واقعی و کاهش التهابات اقتصادی شد. 
»بهرام شکوری« روز یکشنبه در نشست خبری هیات مدیره خانه معدن ایران که به 
مناسبت دهه صنعت و معدن برگزار شد، افزود: در زمان تحریم های گذشته، صرافی ها 
نقش اساسی در نقل و انتقالات ارزی برای پاسخگویی به تقاضای بازار داشتند و تحرکی 

نیز در بخش های مختلف اقتصادی ایجاد شده بود.
به گفته شکوری، بازار موازی ارز می تواند زمینه ساز فروش ارز حاصل از صادرات به نرخ 

آزاد شود و نرخ ها را به قیمت های واقعی نزدیک تر کند.
وی با یادآوری  افزایش همه ساله هزینه های حقوق و دستمزد، سوخت، منابع انرژی و 
غیره که در نتیجه به افزایش هزینه های تولید می انجامد، تاکید کرد: ثابت نگه داشتن 

نرخ ارز در این شرایط، جفا در حق تولیدکننده است.
این فعال اقتصادی افزود: باید بتوانیم همه ساله نرخ ارز را به موازات افزایش نرخ تورم 
داخلی و متوسط تورم خارجی افزایش دهیم. وی تاکید کرد: پشتوانه ارزش پول ملی هر 

کشور، نیازمند ثبات اقتصادی، تولید کالا و ارائه خدمات است.
این فعال اقتصادی، بخش عمده نوسانات اقتصادی را ناشی از انتظارات شکل گرفته در 

مردم و بی اطمینانی از آینده دانست.
شافعی افزود: احتمال خروج آمریکا از برجام و بازگشت تحریم ها و سایر مسائل داخلی 
و تصمیم گیری های اشتباه، نا اطمینانی های اقتصادی را دامن زده و سبب شد تا در 
ماه های گذشته مردم به سمت خرید دلار و سایر فعالیت های سوداگرانه و سفته بازی 
روی آورند. عضو اتاق ایران تاکید کرد: اگر بتوانیم صرفه لازم را در بخش تولید ایجاد 
کنیم، می توان پولهای سرگردان که حدود 400 میلیارد دلار تخمین زده می شود را به 

سمت تولید هدایت کرد.
وی تاکید کرد: دولت باید با استفاده از دیدگاه کارشناسان اقتصادی و تشکل های بخش 

خصوصی، از تصمیم گیری های احساسی خودداری کند.
به گفته شکوری، کنترل و ثابت نگه داشتن نرخ ارز در ماه های گذشته اگرچه آثار 
مثبتی با خود به دنبال داشت، اما سبب شد تا صادرکنندگان به سختی و واردکنندگان به 
آسانی ارز تهیه کنند و نتیجه این اقدام بروز مشکلاتی برای فعالان اقتصادی بوده است.

وی با یادآوری طبقه بندی و رتبه بندی کشورها براساس ریسک سرمایه گذاری گفت: 
به عنوان نمونه رتبه ایران در شاخص رقابت پذیری جهانی 69 از بین 138 کشور و 13 از 
بین 20 کشورهای منطقه است که بروکراسی زائد، دیوانسالاری دولتی، دسترسی دشوار 

به منابع مالی و بی ثباتی در سیاست گذاری ها از دلایل آن است.
این عضو اتاق ایران گفت: پول ترسو است و هر کجا امنیت ایجاد شود، سرمایه گذار وارد 
گود می شود. شکوری توضیح داد: بسیاری از سرمایه گذاری ها وابسته به سرمایه گذاری 
های اولیه است، به عنوان نمونه، توسعه معادن سرب و روی مهدی آباد یزد، نیازمند 200 
میلیارد تومان زیرساخت آب و برق است که مهیا نیست، بنابراین سرمایه گذاران کمتر 

برای ورود به آن ترغیب می شوند.
وی با تاکید بر اینکه باید فضای کسب و کار کشور را اصلاح کرده و بهبود بخشیم، افزود: 

دولت و مجلس باید قانونمند عمل کرده و ثبات در قوانین ایجاد شود.

افسار بورس در دستان دلار؛ 

بورسهرروزیکقلهتاریخیفتحمیکند
شاخص بورس دیروز در رکوردی تاریخی، رشد 2 هزار و 659 پله ای را تجربه کرد و 

در جایگاه 112 هزار و 60 واحدی ایستاد. 
در ادامه رکوردشکنی بورس، دیروز نیز به رکوردی جدید دست یافت و برای نخستین 

بار در طول عمر 50 ساله خود از مرز 112 هزار واحد عبور کرد.
در معاملات دیروز 2 میلیارد و 654 میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش 

هفت هزار و 695 میلیارد ریال در 144 هزار و 465 نوبت دادوستد شد.
بررسی شاخص های اصلی بازار سرمایه نیز نشان می دهد شاخص قیمت )وزنی - 
ارزشی( که در آن ارزش سهام شرکت های بزرگ اثر بیشتری بر شاخص می گذارد، 
812 واحد و شاخص کل )هم وزن( که در آن ارزش و وزن همه شرکت های بزرگ و 

کوچک در محاسبه شاخص کل، یکسان در نظر گرفته می شود، 239 واحد بالا رفت.
شاخص قیمت )هم وزن( نیز 173 واحد رشد کرد؛ این شاخص بیانگر سطح عمومی 
قیمت سهام شرکت های پذیرفته شده در بورس است. همچنین شاخص آزاد شناور سه 
هزار و 352 واحد افزایش یافت؛ این شاخص بخشی از سهام قابل معامله شرکت ها در 
بورس را نشان می دهد. شاخص بازار اول )مربوط به شرکت های بهتر از نظر سرمایه، 
سودآوری و درصد سهام آزاد شناور( 2 هزار و 432 واحد و شاخص بازار دوم بورس نیز 

2 هزار و 802 واحد رشد کرد.
* جذابیت فلزات اساسی

گروه فلزات اساسی در معاملات امروز بورس صدرنشین شد؛ در این گروه 431 میلیون 
سهم به ارزش یک هزار و 667 میلیارد ریال دادوستد شد. گروه شیمیایی به ارزش 
782 میلیارد ریال و خودرو به ارزش 719 میلیارد ریال جایگاه های بعدی را به خود 
اختصاص دادند. در رده چهارم کانی های فلزی معاملات امروز، گروه با دادوستدی به 
ارزش 563 میلیارد ریال قرار گرفت. گروه چند رشته ای صنعتی نیز با معاملاتی به ارزش 
488 میلیارد ریال، رده پنجم را از آن خود کرد. در معاملات امروز، نمادهای فولاد )فولاد 
مبارکه(، فخوز )فولاد خوزستان(، فملی )ملی صنایع مس(، کگل )صنعتی و معدنی گل 
گهر( و تاپیکو )سرمایه گذاری نفت و گاز تامین( بیشترین سهم را در رشد شاخص 

داشتند به طوری که نماد فولاد 356 واحد، نماگر بازار سرمایه را بالا برد.
* فرابورس 28 پله بالا رفت

شاخص فرابورس )آیفکس( در معاملات امروز بیش از 28 واحد رشد کرد و در ارتفاع 
بالاتر از یک هزار و 287 واحدی قرار گرفت. در بازار فرابورس، بیش از 635 میلیون سهم 

و اوراق بهادار به ارزش بیش از 2 هزار و 848 میلیارد ریال خرید و فروش شد.
در معاملات دیروز، نمادهای ذوب )ذوب آهن(، میدکو )هلدینگ معدنی خاورمیانه( و 

زاگرس )پتروشیمی زاگرس( بیشترین تاثیر مثبت را بر جای گذاشتند. 

بهایطلایخامرکوردزد
بازار آزاد طلا و سکه دیروز در ادامه روند افزایشی خود رکوردهای جدیدی ثبت کرد؛ 
قیمت هر گرم طلای خام به 2 میلیون و 534 هزار ریال رسید و نرخ سکه تمام بهار 

آزادی طرح جدید از 28 میلیون ریال عبور کرد. 
هرچند ذی روز به دلیل تعطیلی بازارهای جهانی بهای هر اونس طلا در رقم یک هزار 
و 269 هزار ریال باقی ماند اما هر گرم طلای خام 18 عیار در بازار داخلی ایران با 143 

هزار ریال رشد، به 2 میلیون و 534 هزار و 900 ریال رسید.
هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح جدید با اینکه 200 هزار ریال نسبت به پایان 
معاملات دیروز کاهش داشت اما ظهر امروز 28 میلیون و 50 هزار ریال به خریداران 
عرضه می شود که در نوع خود رکورد جدیدی است. بهای سایر مسکوکات طلا در بازار 
تهران رو به افزایش نهاده است؛ هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم با یک میلیون 
و 100 هزار ریال افزایش، 27 میلیون و 30 هزار ریال و هر نیم سکه با رشد 450 هزار 
ریالی، 14 میلیون و 70 هزار ریال به فروش می رود. معامله گران نرخ هر ربع سکه را با 
270 هزار ریال رشد هفت میلیون و 590 هزار ریال و هر قطعه سکه گرمی را با 50 هزار 
ریال افزایش، چهار میلیون و 160 هزار ریال قیمت گذاری کرده اند. تحلیلگران بازار، رشد 
قیمت طلا و مسکوکات آن در بازار را به افزایش بهای دلار در بازار غیررسمی نسبت می 
دهند که قیمت آن از 80 هزار ریال عبور کرده است و از این رو به گفته رئیس اتحادیه 
طلا و جواهر، قیمت هر قطعه سکه در بازار 400 هزار تومان حباب دارد. این در حالی 
است که بانک مرکزی قصد دارد از 26 تیرماه دومین دور عرضه سکه های پیش فروش 
شده را روانه بازار کند. همچنین برنامه دیگر بانک مرکزی برای تنظیم بازار سکه، صدور 
اوراق گواهی پیش فروش سکه و قابل معامله کردن آن در بورس است تا به این ترتیب 
کسانی که هفت میلیون و 600 هزار سکه پیش خرید کرده اند، بتوانند در صورت نیاز و 

پیش از سررسید تحویل، آن را در بازار سرمایه نقد کنند.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :

میزانبالایچکهایبرگشتیمهارشود
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، علل میزان بالای چک های 

برگشتی در کشور را تشریح کرد.
عین الله شریف پور  درباره میزان بالای چک های برگشتی گفت:بالا رفتن آمار چک 
های برگشتی به چند عامل محدود نمی شود و باید در این زمینه آسیب شناسی صحیح 

انجام شود.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد:فعالان اقتصادی 
کشور در مجموع جزء اقشاری بوده اند که تلاش کرده اند نقش سازنده ای در اقتصاد 
داشته باشند، بنابراین نمی توان عنوان کرد که عملکرد ضعیف برخی فعالان اقتصادی در 

اجرای تعهدات مالی را دلیل اصلی بالا رفتن میزان چک های برگشتی دانست.
نماینده مردم ماکو، چالدران و شوط در مجلس شورای اسلامی، در ادامه گفت و گوی 
خود با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت تصریح کرد:در سال های گذشته به دلیل رکود در 
اقتصاد و بی ثباتی در بازارها برخی فعالان اقتصادی و کسبه بازار ناخواسته نتوانستند از 
عهده اجرای تعهدات مالی خود برآیند. شریف پور تصریح کرد:باید بانک ها بین فعالان 
اقتصادی و تولیدکنندگان واقعی که به دلایلی مانند نوسانات شدید نرخ ارز و رکود 
اقتصادی ناخواسته نتوانسته اند مطالبات مالی خود را در زمان مقرر مطالبه کنند و 
اشخاص بدحساب تفاوت قائل شوند. نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی یادآور شد:بانک ها در ارائه دسته چک به متقاضیان باید براساس قانون عمل کنند 
بنابراین باید در قانون چک بازنگری شود و بانک ها براساس اعتبار مالی متقاضیان دسته 

چک با رعایت سطح بندی از لحاظ سقف مبلغ چک ارائه کنند.

معضل »مؤسسات مالی غیرمجاز« همچنان برای اقتصاد ایران تولید هزینه 
اما  پرداخت می شود،  مرکزی  بانک  اعتبارات  نام  به  که  هزینه هایی  می کند؛ 

همچنان بر سر محل و منطق پرداخت آن اما و اگرهای فراوانی وجود دارد. 
پرداخت سپرده به سپرده گذاران مؤسسات غیرمجاز از سوی بانک مرکزی، که با 
سودای کسب سود بیشتر، سرمایه های خود را راهی این مؤسسات کرده بودند در 
حالی وارد فاز دوم خود می شود که صدای انتقادات در این زمینه بالا گرفته است.

منتقدان با این استدلال که منطقی برای استفاده از امکانات و اعتبارات بانک 
مرکزی به منظور پرداخت سپرده سپرده  گذاران مؤسسات اعتباری غیرمجاز وجود 

ندارد، در محل تأمین اعتبار این پرداخت ها نیز تردید دارند.
در همین خصوص، روزنامه اعتماد یادداشتی را به قلم عباس عبدی منتشر 
کرده که در آن با انتقاد از پرداخت سپرده سپرده گذاران در این مؤسسات از محل 
اعتبارات بانک مرکزی، این پرسش را مطرح می کند که مشکلات موجود درباره 
قیمت ارز و سکه و... تا چه حد متأثر از پرداخت قبلی 14 هزارمیلیارد تومانی و نیز 
پرداخت اخیر 8 هزارمیلیارد تومانی )هر دو تقریبی است( از سوی بانک مرکزی 

است؟ و این که منطق قانونی پرداخت های موجود چیست؟
وی در ادامه بر این نکته تأکید کرده است که پیش از این از امکانات بانک 
مرکزی با صاحبان سپرده زیر 200 میلیون تومان تسویه کرده بودند و اکنون از 
200 میلیون تا یک میلیارد تومان را می پردازند. هیچ کس اعتراضی نکرد که این 
رقم پول که شاید حدود 8 میلیارد تومان می شود از کجا و از حساب چه کسی 

پرداخت می  شود.
عبدی همچنین با اشاره به موارد مشابه در جهان، ادامه می دهد که مشابه این 
اتفاق در ایالات متحده رخ داد و فردی به نام برنارد میدوف حدود 65 میلیارد 
دلار با استفاده از همین شیوه ها سپرده گرفت و پول ها سوخت شدند. آیا از 

خزانه دولت امریکا به سپرده گذاران پولی پرداخت شد؟ هیچ. جالب است که 
وی را در آنجا به 150 سال زندان محکوم کردند و در اینجا می گویند که زندان 
کردن مدیران متخلف برای مردم پول نمی شود. گویی که اعدام قاتل برای خانواده 

مقتول، موجب زنده شدن مقتول می شود!
*سرنوشت مبهم ماجرای مؤسسات غیرمجاز

با این حال با تصمیم بانک مرکزی مبنی بر پرداخت بخش دیگری از سپرده 
مؤسسات  سپرده گذاران  پرغصه  قصه  غیرمجاز،  مؤسسات  در  سپرده گذاران 
غیرمجاز با تصمیم بانک مرکزی وارد فصل جدید خود شده است اما هنوز هم 
ابهامات این ماجرا بر سر جای خود باقی است. مؤسسات غیرمجازی که طی 
سال های گذشته در هر کوچه و خیابانی سر برآوردند، تنها اندک زمانی لازم 

داشتند تا به یکی از جدی ترین معضلات بازار پولی و مالی کشور تبدیل شود.
از  فعالیت خود 25 درصد  آمار، در طول  اساس  بر  مؤسسات غیرمجاز که 
نقدینگی کشور را در اختیار داشتند، زمینه ساز مشکلات متعددی مانند تورم، 
بی نظمی های مالی و .. در سطح جامعه شدند و در نهایت خسارات سنگینی را بر 
سپرده گذارانی تحمیل کردند که به دنبال سود و منفعت اقتصادی بیشتر، گاها 

تمام سرمایه خود را به دست نااهلان بازارپولی کشور سپرده بودند.
پس از آن بود که سپرده گذاران این مؤسسات، تنها با مقصر دانستن نظام بانکی 
و در رأس آن بانک مرکزی، خواستار بازپس گیری حقی شدند که با دست خود 

به مؤسسات غیرمجاز سپرده بودند.
از همین رو، پیکان اتهامات به سمت بانک مرکزی نشانه رفت تا خسارت ناشی 
از سپرده گذاری در مؤسسات فاقد مجوز بانک مرکزی توسط این نهاد جبران شود.
استدلال نیز بر این بود که بر اساس قانون بازارغیرمتشکل پولی که در مجلس 
هفتم به تصویب رسیده، بانک مرکزی موظف است بر تمام مؤسسات پولی نظارت 

کرده و حتی فعالیت های صندوق های قرض الحسنه را کنترل کند.
همین امر سبب شد تا پای بانک مرکزی به این جریان باز شود و سپرده گذاران 
چشم امید خود را برای بازپس گیری سرمایه از دست رفته شان به ساختمان 

خیابان میرداماد و تصمیماتی که در آنجا گرفته می شود، بدوزند.
تاکنون نیز در چند مرحله بخشی از پول سپرده گذاران به آنها پرداخت شده و 
در آخرین اقدام پرداخت سپرده های سپرده گذاران مؤسسات غیرمجاز تا سقف 

یک میلیارد تومان آغاز شده است.
در همین خصوص، سپرده گذاران مؤسسه آرمان،افضل توس و البرز ایرانیان 
تا 100 میلیون تومان، سپرده گذاران مؤسسه فرشتگان تاسقف 200 میلیون 
تومان و سپرده گذاران مؤسسه ثامن الحجج تا سقف 300 میلیون تومان را دریافت 

کرده اند.
لازم به ذکر است، مؤسسه اعتباری ملل مسئول پرداخت مؤسسه آرمان یا 
وحدت، بانک آینده مسئول پرداخت مؤسسه افضل توس، بانک تجارت مسئول 
مؤسسه  پرداخت  مسئول  کاسپین  مؤسسه  ایرانیان،  البرز  مؤسسه  پرداخت 

فرشتگان و بانک پارسیان مسئول پرداخت مؤسسه ثامن الحجج است.
* طمع سود و بی توجهی به قانون

اگرچه سپرده گذاران از دریافت پول خود راضی هستند و تا حدی نیز از شدت 
اعتراضات این افراد کاسته شده، اما نکته ای که در این بین مغفول مانده این 
است که بانک مرکزی از کدام محل، اعتبار مورد نیاز برای پرداخت سپرده ها را 

تأمین می کند. 
البته گفته می شود بانک مرکزی به پشتوانه دارایی های شناسایی شده از این 
مؤسسات خط اعتباری مشخص کرده و این پرداخت ها در برخی بانک ها درهمه 

شعبات و در بعضی بانک ها در شعبات مشخص انجام می  شود.
با وجود آنکه قرار بر این بوده تا در ازای خط اعتباری که بانک مرکزی پرداخت 
می کند، ملک و دارایی به وثیقه گذاشته شود؛ اما آیا ریز خط اعتباری که بانک 
مرکزی به این مؤسسات پرداخت کرد، در قبال دریافت ملک و وثیقه بوده است؟
بانک مرکزی اسفندماه سال گذشته اعلام کرد در ازای شناسایی اموال و دارایی 
مؤوسسات غیرمجاز بیش از 20 هزار میلیارد تومان خط اعتباری به منظور 
تعیین تکلیف سپرده گذاران اختصاص داده است که تا آن زمان 18 هزارو 500 

میلیاردتومان از این خط اعتباری به سپرده گذاران پرداخت شده است.
این رقم سنگین در حالی از جیب مردم خارج شده است که دو سوی ماجرا را 
کسانی تشکیل می دادند که طمع سود و بی توجهی به قانون، چاشنی اقداماتشان 
بوده است. از یک سو کسانی که هنوز هویتشان به درستی آشکار نشده است، 
با دورزدن قانون نسبت به ایجاد مؤسسات مالی و اعتباری غیرمجاز در قالب 
تعاونی های اعتبار آزاد و ... اقدام کرده اند و در دیگر سو، سپرده گذارانی با امید به 

دریافت سود بیشتر دست به سپرده گذاری در این مؤسسات زده اند. 
در همین مورد، ولی الله سیف، رئیس کل بانک مرکزی ایران به تازگی با ارسال 
نامه ای به محسنی اژه ای، دادستان کل کشور، ضمن تشریح تلاش  های مستمر 
این بانک در مبارزه با مؤسسات غیرمجاز، با انتقاد از اظهارات زیر سؤال برنده 
عملکرد بانک مرکزی، در سامان دهی مؤسسات غیرمجاز به ویژه تعاونی غیرمجاز 
ثامن  الحجج )درحال تصفیه(، خواستار صدور دستور تسریع قوه قضاییه در 

رسیدگی به پرونده متخلفین شده است.
برای  روشنی  نتیجه  بتوان  نزدیک  آینده  در  نمی رسد  نظر  به  حال  این  با 
مؤسسات غیرمجاز متصور بود. نگرانی ها آنجا بیشتر می شود که با پرداخت سپرده 
سپرده گذاران، متخلفین و مسببان بوجود آمدن این موسسات به طور کامل به 

فراموشی سپرده شود.

معضلی که همچنان برای اقتصاد ایران تولید هزینه می کند

تسویه حساب مؤسسات غیرمجاز از ناکجاآباد! 

آگهی ابلاغ مفادرای صادره ازطرف هیئت موضوع قانون تعین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک وساختمان های  
فاقدسند رسمی مصوب سال 1390/9/20

برابر رای شماره 139760301057001597   مورخه 97/3/3 صادره ازهیات رسیدگی به اسناد عادی موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی، املاک وساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 تصرفات  آقای محسن قاسملو فرزندقربانعلی  به 
صورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 721/61  متر مربع قسمتی از پلاک 54 اصلی محرز گردیده و 
برابر محتویات پرونده ثبتی ششدانگ قریه ده مویز پلاک 54  اصلی اراضی مزروعی دهمویز شهریار ذیل ثبت 1348 و 4263 و 4227 
صفحات 113 و 296 و 580 و 584 دفاتر 12 و 27 بنام اسمعیل سلطانی نسبت به یک دانگ مفروز و هدایت آیت الهی مهرجردی 
نسبت به یکدانگ و نیم مفروز و سه و نیم دانگ مفروز از ششدانگ قریه ده مویز جهت شرقی قطعه یک به شماره پلاک 54 اصلی 
بانضمام دو دانگ مشاع از یک رشته قنات که چاه های آن در اراضی بابا سلمان است بانضمام دو دانگ مشاع دو مجرا یکی ازآنها مجاور 
اراضی میان دو آب و ورامینه و یکی مجاور اراضی بابا سلمان است و با بر تقسیم نامه شماره 3678 مورخ 27/7/7 دفتر 72 تهران بین 
مالکین افراز و قطعه یک مجاور اراضی مذکور جزء سهمیه افرازی مالکین قرار گرفته ذیل ثبت 4321 صفحات 580 و 584 دفتر 27 
بنام مرتضی و علی همایونی ثبت و سند صادر شده است سپس مرتضی همایونی سهمی خود را طبق سند صلح 66989 و 66889 
مورخ 41/1/25 تهران به علی همایونی صلح محاباتی نموده است سپس مقدار 321/7771 هکتار مشاع از اراضی دهمویز در اجرای 
مقررات کشت موقت بصورت مشاع به تعدادی از زارعین صاحب شرایط واگذار شده است از جمله سند 60392 مورخ 71/2/31 بیع 
شرط دفتر 9 کرج مقدار سه هکتار به غلام مرادی انتقال یافته و نامبرده درجلسه هیات حضور نیافته و هیات مقرر نموده با اعمال ماده3 
قانون مذکور و ماده 13 آئین نامه اجرائی آن مصوب 1391/4/25 نسبت به صدور سند مالکیت به نام متصرف فوق الذکر اقدام شود 
بدینوسیله مفادرای صادره  به مالک و نیز اشخاص ذینفع جهت اطلاع آگهی تا چنانجه به مفاد رای صادره اعتراض دارند اعتراض خودرا 
ظرف مدت 2 ماه ازتاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت اسناد واملاک شهریار تسلیم ورسید دریافت دارند بدیهی است درصورت عدم 
اعتراض ظرف مهلت مقرر این اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابرمقررات اقدام خواهد نمود.ضمنا صدور سندمالکیت مانع مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
م الف 222 سید مرتضی موسوی –رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهریار
تاریخ انتشار نوبت اول 97/03/20
تاریخ انتشار نوبت دوم :97/04/04

-------------------------------------------
آگهی ابلاغ مفادرای صادره ازطرف هیئت موضوع قانون تعین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک وساختمان های  

فاقدسند رسمی مصوب سال 1390/9/20
برابر رای شماره 139760301057001590  مورخه 97/3/3 صادره ازهیات رسیدگی به اسناد عادی موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی، املاک وساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 تصرفات  آقای سید ابراهیم بطحائی فرزند سید 
جعفر  به صورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 214/20  متر مربع قسمتی از پلاک 800 فرعی از 50 
اصلی محرز گردیده و برابر محتویات پرونده ثبتی ششدانگ یک قطعه باغ به شماره 800 فرعی از 50 اصلی ذیل ثبت 8271 صفحه 41 
دفتر 56 بنام بانو هاجر خاتون رهنما ثبت و سند صادر و تسلیم شده طبق سند 25118 مورخ 42/6/17 به مجید رهگذر انتقال یافته 
سپس مالک فوت نموده  ورثه اش عبارت اند از اسد اله و حبیب اله رهگذر که سهمی حبیب اله رهگذر ذیل ثبت اولیه و سهمی اسد 
اله رهگذر در صفحه 68 دفتر 1258 ثبت و سند جداگانه صادر شده است و نامبرده درجلسه هیات حضور نیافته و هیات مقرر نموده با 
اعمال ماده3 قانون مذکور و ماده 13 آئین نامه اجرائی آن مصوب 1391/4/25 نسبت به صدور سند مالکیت به نام متصرف فوق الذکر 
اقدام شود بدینوسیله مفادرای صادره  به مالک و نیز اشخاص ذینفع جهت اطلاع آگهی تا چنانجه به مفاد رای صادره اعتراض دارند 
اعتراض خودرا ظرف مدت 2 ماه ازتاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت اسناد واملاک شهریار تسلیم ورسید دریافت دارند بدیهی است 
درصورت عدم اعتراض ظرف مهلت مقرر این اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابرمقررات اقدام خواهد نمود.ضمنا صدور سندمالکیت 

مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
 225   م الف  .    سید مرتضی موسوی –رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهریار
تاریخ انتشار نوبت اول 97/04/04
تاریخ انتشار نوبت دوم :97/04/19

-------------------------------------------
))آگهی مزایده اموال غیرمنقول((نوبت اول

در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای علی اکبر حیدری ولی فرزند محمد که توسط 
کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در تاریخ 1397/04/17 ساعت 10 الی 11 در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم 

بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
مشخصات ملک:

• موقعیت ملک : استان قم بخش کهک روستای وشنوه کمربندی - جنب معلم سرا )قبل از سر آسیاب ( معروف به کشه
• مشخصات ثبتی : ندارد

• مشخصات عرصه و اعیان ملک: یک قطعه زمین فاقد کشت به شکل غیر منظم با سنگ چینی مالون پیرامون به ارتفاع 40 سانتیمتر 
وجود دارد . در بخشی از ملک ، سنگ جهت ادامه دیوار کشی دپو و نیمه کاره رها شده است . ملک فاقد حقابه مشخص و در خارج از 
بافت روستا است . مساحت تقریبی زمین 300 مترمربع برآورد گردید که بنا به اظهارات عضو شورا ، شمالا به زمین آقای لسانی ،شرقا 

و جنوبا به زمین آقای رضا اکبری و غربا به شارع منتهی به معلم سرا منتهی می گردد . 
• ارزش کل ملک: با توجه به نوع مالکیت ، موقعیت و دیگر عوامل موثر ، قیمت ملک به نرخ روز بر اساس هر مترمربع 650/000 ریال 

و بر اساس 300 مترمربع ، 195/000/000 برآورد می گردد . ضمنا ملک قابل تقسیم نمی باشد .
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید 
و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع شده و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد 

دهد واگذار می گردد. ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد.
این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. 

مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک 
-------------------------------------------

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک 7  فرعی از  10831 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان 
هنرستان خیابان شهید نجف زاده کوچه 17 نبش سه راه  که بنام علی موسی میرزائی اصل و غیره فرزند ولی میباشد ، در جریان ثبت 
است که بعلت تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده ملی شماره 1/5217 –97/03/22 تحدید حدود پلاک مذکور در روز 
یکشنبه مورخ 13/ 97/04 ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین 
مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی ار تاریخ تنظیم 
صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده 
مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح 

قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید./ق .
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار : 1397/04/04

)م الف 15847( 
-------------------------------------------

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای رضا طباطبائی یزدی برابر وکالتنامه 104407 – 97/3/5 و 104449 – 97/3/12 دفتر 21 کرج به وکالت از طرف 
مالک آقای مرحوم مصطفی ماهر که ورثه آن عبارتند از 1 ( ندا 2 ( لیلا 3 ( ویدا 4 ( گیتا شهرت همگی ماهر فرزندان متوفی 5 
( فاطمه کمالی همسر متوفی ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت 2 دانگ مشاع 
از ششدانگ ......... به مساحت 250 مترمربع قطعه ........ تفکیکی به شماره 1893 فرعی از 162 از اصلی مفروز از پلاک 687 
فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی کرج جزء حوزه ثبتی شهرستان کرج مورد ثبت 17246 صفحه 557 جلد 126 املاک به 
نام مهدی رضائی ثبت و صادر گردیده و برابر سند قطعی 70008 – 77/2/10 شماره ..... دفترخانه 21 کرج به  مصطفی ماهر 
نسبت به 2 دانگ مشاع از 6 شدانگ متقاضی منتقل شده و به موجب سند رهنی شماره ... دفترخانه ...... در رهن ....... می باشد 

. به علت سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است . 
لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود 
راضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی 
واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد 
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در 13 سال گذشته چقدر خودرو وارد ایران شد؟

بازارخودروهایوارداتیبهکدامسومیرود؟

اعلام  به  نسبت  کنونی  ارزی  بحران  مدیریت  هدف  با  دولت 
ممنوعیت واردات بیش از 1400 قلم کالا از جمله خودرو اقدام 
کرده است. ممنوعیت واردات خودروی ساخته شده به بازار ایران 
در حالی ابلاغ می شود که بررسی ها نشان می دهد در چهار 
ماه گذشته قیمت انواع خودروهای وارداتی افزایشی قابل توجه 
را تجربه کرده است . رشد شدید قیمت خودروهای وارداتی که 
پس از رشد قیمت ارز در بازار از دی ماه سال گذشته رخ داد، 
به تدریج بازار خودروهای سال خت داخل را نیز تحت تاثیر قرار 
داد و زمینه برای رشد قیمت خودروهای داخلی نیز مهیا شد . 

از سوی دیگر رشد بی مهابای قیمت در بازارهای موازی خودرو 
نظیر طلا و سکه و مسکن و ... سبب شد بخشی از سرمایه های 
سرگردان، بازار خودرو را به عنوان مامن موقتی خود انتخاب کنند 
از این رو هجوم سرمایه ها به این بازار رشد قیمت را در مقطع 

زمانی مذکور فراهم کرد .
*بازار خودروهای وارداتی

بازار خودروهای وارداتی یکی از پرسودترین بازارهای ایران تلقی 
می شود. مقایسه تعداد خودروهای وارداتی با تعداد خودروهای 
وارداتی  اندک خودروهای  دهد سهم  می  نشان  بازار  به  ورودی 

در سایه تعرفه بالای واردات سبب شده است این بازار سودآوری 
فراوانی برای فعالانش داشته باشد. با این حال داستان پرفراز و 
نشیب واردات در دی ماه سال 1396 به نقطه بحران نرسید . سال 
گذشته را می توان سال پرخبر برای واردات خودرو دانست چرا که 
بسته شدن سایت ثبت سفارش در تابستان سال گذشته و اعلام 
تصمیمات متعدد پیش از بحران ارزی این بازار را تحت تاثیر قرار 
داده بود . بسیاری معتقدند با توجه به اتفاقات رخ داده ممنوعیت 
واردات خودرو قابل پیش بینی بود.  ایران سالیان طولانی با هدف 
حمایت از تولید داخلی نسبت به ممنوعیت واردات خودرو به کشور 
اقدام کرد . پیش از سال 1384، در دهه هفتاد نزدیک به 200 هزار 
خودروی خارجی وارد بازار ایران شد تا ممنوعیت بار دیگر جان 
بگیرد اما در سال 1383 بود که مقرر شد با هدف ایجاد شرایط 
رقابتی برای صنعت خودرو ، واردات خودرو به کشور در دستور کار 
قرار گیرد. با این حال تعرفه بالای خودرو و کشش بازار در حوزه 
قیمت گذاری سبب شد قیمت خودروهای وارداتی در بازار ایران 

تفاوتی قابل توجه با بازار دیگر کشورها داشته باشد. 
*و اما بحران ارزی

بررسی ها نشان می دهد از ابتدای سال 1384 تا پایان اردیبهشت 
سال 1397 بیش از 15 میلیارد و 235 میلیون دلار ارز برای واردات 
684 هزار دستگاه خودرو از کشور خارج شده است. سال گذشته 

میزان خروج ارز برای واردات خودرو یک میلیارد و 838 میلیون 
دلار برآورد شد. آمارهای ارائه شده از سوی گمرک نشان می دهد 
خودرو همواره در سال های گذشته یکی از اقلام مهم وارداتی در 
کشور است که در فهرست 10 کالای عمده وارداتی به کشور جای 
می گیرد . اگر تا پیش از این حمایت از تولید داخلی دستمایه اعمال 
ممنوعیت و دیوارهای بلند تعرفه ای برای واردات این کالا بود، حالا 

مضیقه ارزی دستمایه اتخاذ چنین تصمیمی است.
*بازار به کدام سو می رود؟

هر چند برخی فعالان بازار معتقدند اتخاذ این تصمیم می تواند 
انفجار قیمت ها در بازار خودروهای وارداتی را در پی داشته باشد اما 
برخی دیگر از منظر کارشناسی بر این تصمیم مهر تایید می زنند 
چرا که معتقدند در دوره های بحران و ابلاغ اولویت بندی برای 
کالاها، آزادی ورود کالاهای پرکشش می تواند زمینه سوء استفاده 
برخی را فراهم کند . مصداق این نکته را در رجوع به سخنان مرضیه 
وحید دستجردی ، وزیر برکنار شده بهداشت در دولت دوم احمدی 
نژاد می توان یافت آنجا که اعلام کرد ارز واردات دارو صرف واردات 
پورشه و خودروهای لوکس به کشور، آن هم در بحبوحه بحران 
ارزی اوایل دهه نود شد. جان گرفتن دوباره تحریم ها مهمترین 
دلیل بروز بحران ارزی در کشور است . ترامپ با خروج از برجام 

وعده برقراری مجدد تحریم های آمریکا علیه ایران را داده است.  
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امیر قلعه نویی :در حق لیگ ایران کم لطفی شد

تواناییصعودبهدوردومبازیهاراداریم
سرمربی تیم فوتبال سپاهان گفت:تیم ملی تا اینجا هم بازی های خوبی انجام داده 
اگر چه می توانستیم قشنگ تر هم بازی کنیم ولی به اعتقاد من توانایی صعود به دور 

دوم بازی ها را داریم.
امیر قلعه نویی در خصوص انتقاداتی که این روزها به سردار آزمون می شود گفت: 
2-3 روز است که می بینم در صفحات مجازی علیه سردار آزمون مطالبی نوشته 
می شود،اگر چه آزمون خیلی از مطالب را نمی گوید اما زمانی که او 16 سالش بود 
من او را با تیم سپاهان به ترکیه بردم، حتی خود آقای ساکت  آن زمان می گفت اگر 
امکان دارد او را نبریم چون مقداری بچه سال است. همانجا به آزمون گفتم باید چه 

مدلی باید بازی کند، کما اینکه همین حرف ها را به  امید ابراهیمی زدم.
*برخی از دوستان در مورد آزمون کم لطفی می کنند

وی افزود: سیستم کلی تیم ملی ما 3-3-4 است و هنگام دفاع می شود 4-1-4-1.
با نوع بازی که انجام می دهیم و در یک سوم دفاعی خودمان شروع به دفاع کردن 
می کنیم برای بازیکنی مثل آزمون خیلی سخت است که با 2 مدافع درگیر شود. 
در واقع این بازیکن کار 2 بازیکن را برای ما انجام می دهد و معتقدم وظایفی را که 
کی روش از او می خواهد انجام می دهد.برخی از دوستان در مورد سردار آزمون کم 

لطفی می کنند.
قلعه نویی در پاسخ به این سوال که خیلی ها آزمون را علی دایی در جام جهانی 
2006 قیاس می کنند گفت: اصلا آن زمان نوع بازی ها فرق می کرد. من همیشه  
به شخصه دوست دارم فوتبال تیمم هجومی باشد اما افکار کی روش این است که 
از یک سوم تیمش دفاع کند. بالاخره وقتی بازیکنی می خواهد جلوی پیکه بازی 
کند طبعا روی عملکرد او تاثیر می گذارد. با توضیحاتی که از نظر فنی دادم آزمون 
واقعا زحمت کشید. انصاری فر و طارمی با یک نفر که دفاع چپ و راست اسپانیا 
بودند و روز بدشان هم بود درگیر می شدند ولی آزمون باید با 2 نفر از بهترین دفاع 

وسط های دنیا می جنگید.
قلعه نویی در خصوص حضور خانواده ها در ورزشگاه آزادی گفت: هر کسی این 
کار را کرد و این بستر را آماده کرد کار خوبی انجام داد. شما دیدید چه تصاویری 
از نمازخانه استادیوم در آن شب پخش شد. مطمئنا هر انسان را با اعمال خودش 
سوال و جواب می کنند و امیدوارم در فوتبال ما این اتفاق بیفتد که بانوان عزیز هم 
بتوانند بازی ها را تماشا کنند. من ایرانی هستم و مدعی هستم فرهنگ 9 هزار ساله 
داریم،خود من وقتی به کشورهای اروپایی سفر کرده ام همسر و دخترم را به ورزشگاه 
برده ام و در کنار آنها در فضایی آرام بازی ها را تماشا کرده ام.من امیدوارم این بستر 

فراهم شود که همه بتواند بازی ها را در ایران تماشا کنند.
*باید یاد بگیریم وقتی می بریم واقعیت را هم بگوییم 

سرمربی سپاهان با اشاره به عملکرد تیم ملی مقابل اسپانیا گفت:  وقتی ما این 
توانایی را داریم که بعد از دریافت گل رو به جلو بازی می کنیم به نظرم ما باید در 
فوتبال هجومی افکاری داشته باشیم. ما یک سیستم پایه داریم و در دفاع 4-1-4-1 
می شویم و در سیستم حمله ای ما با توجه به تکنیکی که داریم می توانستیم رو به 
جلوتر بازی کنیم.وقتی امیری یک بار آن حرکت را کرد پس می تواند 5 بار این کار 
را انجام دهد. ما 4 سال پیش هم در جام جهانی همین شرایط را داشتیم و اگر 
می بردیم صعود می کردیم و امیدوارم این بار این اتفاق بیفتد. اگر این اتفاق رخ داد 
که خیلی خوب است و اگر هم نشود باید از همه بچه های تیم ملی تشکر کنیم 
چون شادی را به مردم هدیه کردند. تیم ملی بازی های خوبی انجام داده و عملکرد 
بازیکنان هم خوب بوده است اگر چه می توانستیم قشنگتر هم بازی کنیم. به نظر 
من پرتغال جزو تیم های ضعیف این گروه است و واقعا در این دوره مراکش فوتبال 
مدرنی را  به نمایش گذاشت.زمانی که سرمربی تیم ملی بودم در یک اجلاس با 
آقای معینی در هلسینکی شرکت کردم که در مورد شاخصه های یک مربی صحبت 
شد،در آن سمینار شاخصه پنجم مربیگری با خودکار قرمز »شانس« نوشته شده 
بود و من فکر می کنم مربی مراکش بدشانس بود و شما دیدید آنها مقابل پرتغال 
چه فوتبالی بازی کردند.بعد از بازی مربی پرتغال با وجودی که بازی را از مراکش 
برد واقعیت را گفت و اعتراف کرد مراکش بهتر بود ما باید این موارد را یاد بگیریم 
که  وقتی می بریم ولی واقعیت را هم بگوییم. این موارد هم در فوتبال ما کمرنگ 
است. پرتغال در بازی با اسپانیا  زیاد خوب نبود و با وجودی که 3 گل زد اما هر توپی 
آوردند رفت داخل دروازه اسپانیا. امیدوارم بازیکنان تیم ملی مقابل پرتغال خوب 

بازی کنند و در 50 متر رو به جلو بیشتر حضور داشته باشند.
*بازیکنان لیگ برتری  کمتراز لژیونر های تیم ملی  نبودند

وی در خصوص اینکه بازیکنان لیگ برتری هم در ترکیب تیم ملی آماده نشان 
دادند گفت: من می خواستم این مورد را بگویم ولی اگر من این حرف را بزنم 
می گویند او می خواهد موضع بگیرد. شما با جی پی اس همه چیز را به مردم 
بگویید. البته به این هم اشاره کنم که بیرانوند واقعا خوب کار کرد و نشان داده چه 
عملکرد خوبی دارد. او مقابل مراکش 2 توپ خوب صد در صد را گرفت. ما مربیان 
می گوییم یک گلر خوب از پدر و مادر هم بهتر است.از آن طرف مجید حسینی، 
وحید امیری، امید ابراهیمی و اگر چیزی زیاد نداشتند اما از دیگر بازیکنان هم کم 
نداشتند.به اعتقاد من در حق لیگ ایران کم لطفی شد.اگر کسی از زیر ساخت ها 
ایراد بگیرد من قبول دارم ولی مثلا جهانبخش از کجا به اروپا رفته؟ او از داماش 
به اروپا رفته است.سردار آزمون توسط اکبر محمدی کشف شده و بعد از حضور 
در سپاهان به اروپا رفته است. حرف کی روش را من در مورد زیرساخت ها قبول 
دارم ولی در مورد نیروی انسانی واقعا جزو 20 کشور اول جهان هستیم. این 
بازی ها می تواند باعث شود تا فوتبال را فرصت بدانیم. باید از این فرصت استفاده 
کنیم و زیر ساخت ها را  درست کنیم.4-5 سال پیش هم در کمیسیون اصل 90 
گفتم که فوتبال را تهدید ندانیم، فوتبال یک فرصت است. یک مربی اول از همه 
دوست دارد زمین مسابقه تیمش را ببیند. فوتبال ایران یک فوتبال تکنیکی است 
و از نظر نوع فوتبال شبیه برزیل هستیم ولی شما ببینید ما چقدر عقب هستیم 
که در مازندران و گیلان دو چمن مصنوعی داریم.همه آنهایی که خارج از کشور 
رفته اند اگر بستر برایشان فراهم بوده نشان دادند چه جوان های رشیدی بودند و 

چقدر موفق شده اند.
سرمربی سپاهان گفت:ما اصلا زمین فوتبال نداریم و کمپ برسد جای خودش. 
به نساجی و شخص آقای پرهام عزیز و مهندس صنیعی فر تبریک می گویم و از 
آنها تشکر می  کنم که باعث شدند نساجی با پشتوانه مردمی به لیگ برتر صعود 
کند.اما شنیده ام آنها 2 بازی اولشان در زمین خودشان نمی تواند برگزار شود. اینها 
مشکل زیر ساخت است.ما 40 سال پیش لیگی به نام تخت جمشید داشتیم که 
از بوندس لیگا الگو می گرفت.سال 53 تیم تاج از رئال مادرید بیشتر سرمایه داشت.
امیدوارم به سمتی برویم که کشور ما به سمت اقتدار برود.چون لیقات ایران و ایرانی 

خیلی بالا است.
*باید به لیگ و مربیان داخلی اعتماد کنیم 

وی در خصوص اینکه کدام بازیکن تیم ملی می تواند لژیونر شود گفت: تیم های 
اروپایی به دنبال بازیکنان زیر 20 سال هستند. سردار آزمون و رضا شکاری که در 
ذوب آهن بود بازیکنانی هستند که اروپایی ها می توانند از آنها استفاده کنند چون 
نگاه آنها نگاه اقتصادی است. همین سید مجید حسینی را زمانی که 17 سال سن 
داشت در انزلی در ترکیب استقلال گذاشتم ولی این بازیکن زحمت آقای علی 
دوستی است.ما باید به لیگ و مربیان داخلی اعتماد کنیم. حسینی هم نمونه این 
اعتماد است. البته لیگ های قطر دنبال بازیکنان بالای 24 سال ما باشند ولی لیگ 
های اروپایی به دنبال بازیکنان 17 ساله هستند. قلعه نویی در پایان گفت: همیشه 
دنبال زدن حرف حق بودم، از آقای روحانی خواهش می کنم بستر را به شکلی 
فراهم کند که بانوان بتوانند در ورزشگاه حضور پیدا کنند. وقتی تصاویر نماز خواندن 
بانوان را دیدم لذت بردم.قبول دارم این مسائل زمانبر است ولی امیدوارم که این 

اتفاق بیفتد.

دستیاران شفر حاضر به حضور در ایران نشدند

پاسپورتسرمربیاستقلالضبطشد!
دستیاران وینفرد شفر با وجود اینکه از فردا تمرینات این تیم آغاز می شود هنوز 

به تهران سفر نکرده اند.
وینفرد شفر که ساعت 23 شنبه شب  وارد تهران شد به محض ورود به فرودگاه 

امام خمینی)ره( پاسپورتش توسط مسئولان این فرودگاه ضبط شد.
شفر به دلیل حل نشدن مشکل مالیاتی اش مجبور شد بدون گذرنامه فرودگاه امام 
را ترک کند. این در حالی است که مربیان و بازیکنان خارجی استقلال هم بعد از 
بازی با ذوب آهن متوجه ممنوع الخروج بودنشان از کشور شدند که تیام هم از این 
مساله شاکی بود اما در نهایت بعد از رایزنی استقلالی ها با اداره مالیات مربیان این 
تیم مجوز خروج از کشور را دریافت کردند اما با ضبط پاسپورت شفر هنوز این 

مشکل حل نشده است.
که  استارت می خورد  در حالی  فردا  از  استقلال  تیم  تمرینات  دیگر  از سوی 
دستیاران خارجی شفر به دلیل مشخص نشدن تکلیف پیش قراردادشان هنوز 
به ایران نیامدند. شفر از مسئولان استقلال خواسته تا با حل این مشکلات تمامی 
اعضای کادر فنی اش در تمرین اول استقلال حضور پیدا کنند که این موضوع هنوز 

محقق نشده است.

آیین اختتامیه مسابقات فوتسال و والیبال جام رمضان شرکت آب و فاضلاب 
استان قم با حضور معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم برگزار شد.

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم در این مراسم در سخنانی با قدردانی از توجه 
مدیران شرکت آب و فاضلاب استان به امر ورزش همگانی، آرامش روحی و روانی 
جامعه را درگرو داشتن بدن سالم دانست و اظهار داشت: ورزش باعث سلامت جسم 
و نشاط و پویایی جامعه می شود و انگیزه حیات و امید به زندگی را در آن جامعه 

افزایش می دهد.
احد جمالی با بیان اینکه توجه به امر ورزش باید به یک فرهنگ تبدیل شود، 
به حرکت سیستمی شرکت آب و فاضلاب در بحث ورزش اشاره کرد و گفت: 
امیدواریم مدیران سایر دستگاه های استان با الگو گیری از اقدامات آبفا در خصوص 

ورزش، زمینه هدایت جامعه به سمت سالم سازی جسم و روح فراهم آورند.
* الگوی سازی دوچرخه سواری در دستگاه های دولتی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز با اشاره به فراهم آوردن امکانات 
اولیه برای کارکنان و خانواده های شرکت آب و فاضلاب استان برای پرداختن به امر 
ورزش اظهار داشت: این عزیزان متناسب با علاقه مندی خود می توانند در رشته های 
مختلف به ورزش بپردازند. وی با اشاره به استقبال بسیار خوب کارکنان آبفا از 
فرصت ایجاد شده خاطرنشان کرد: ما معتقدیم سلامت سازمان در گروه سلامت 

جسمی و روانی کارکنان محقق می شود که در نهایت امکان ارائه خدمات بهتر به 
مردم را فراهم می آورد. دکتر علی جان صادق پور با اشاره به برنامه های ورزشی 
شرکت آب و فاضلاب گفت: در راستای سلامت کارکنان، جلوگیری از ترافیک و 
آلودگی محیط زیست در تلاش هستیم که امسال حداقل 50 تا 60 نفر از کارکنان 
آبفا با دوچرخه در محل کار خود حاضر شوند که در این خصوص مشوقاتی در نظر 
گرفته ایم. وی با بیان اینکه امیدواریم این حرکت شرکت آب و فاضلاب فرهنگ 
دوچرخه سواری و ورزش همگانی را در جامعه رونق بخشد، اظهار داشت: اگر جامعه 

ورزشکاری داشته باشیم بسیاری از مشکلات روحی و روانی ما حل می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خواستار ایجاد فضای مناسب برای 
دوچرخه سواری در شهر شد و گفت: اگر این فضا ایجاد شود مردم به ویژه دانش 
آموزان نسبت به استفاده از دوچرخه ترغیب می شوند که این موضوع سلامت جامعه 
را به همراه خواهد داشت. دبیر کمیته ورزش شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز 
به ارائه گزارشی از وضعیت ورزش در شرکت آب و فاضلاب پرداخت و با اشاره 
به برگزاری هرساله مسابقات فوتسال و والیبال در شب های ماه مبارک رمضان 
ابراز داشت: آن چیزی که بیشتر در این مسابقات موردنظر مدیران شرکت است 
ایجاد نشاط در کارکنان است. وی با بیان اینکه مسابقات فوتسال امسال 9 تیم 
شرکت داشتند اظهار داشت: در نهایت تیم های حراست الف، مشترکین و قرائت 

مقام های اول تا سوم این مسابقات را به خود اختصاص دادند ضمن اینکه تیم 
برنامه ریزی چهارم شد. سعید عباسی همچنین با اشاره به حضور 6 در مسابقات 
والیبال خاطرنشان کرد: در این مسابقات نیز تیم های مشترکین الف، حراست و 
مشترکین ب به ترتیب اول تا سوم شدند. وی در پایان از حمایت های بی دریغ 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب و سایر معاونین و مدیرانی که کمیته ورزش را در 

انجام وظایف خود یاری می رسانند قدردانی کرد.

وحید هاشمیان:

میتوانیمپرتغالراحذفکنیم
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی 2006 آلمان گفت: تیم ایران انگیزه و توان موفقیت مقابل پرتغال را دارد و حذف این 

تیم مقابل ملی پوشان کشورمان دور از دسترس نیست.
 وحید هاشمیان در خصوص شرایط تیم ملی کشورمان در این رقابت ها اظهار داشت: تیم ملی در 2 بازی گذشته عملکرد بسیار خوبی 
داشت و قطعا کی روش با تدابیر خاصی به مصاف پرتغال خواهد رفت.  وی ادامه داد: به اعتقاد من با توجه به فشار زیادی که بازیکنان ما 
در دو دیدار گذشته تحمل کردند قطعا کی روش در دیدار مقابل پرتغال به برخی بازیکنان استراحت خواهد داد و با ترکیبی متفاوت راهی 
میدان می شود.  بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: بزرگترین هدف تیم ملی در دیدار مقابل پرتغال باید مهار رونالدو باشد. او بازیکن 
بسیار باهوشی است که منتظر کوچکترین فرصت برای گلزنی است.  مربی تیم 17 سال باشگاه هامبورگ آلمان اظهار داشت: در جام جهانی 
2006 آلمان همراه با تیم ملی ایران مقابل این بازیکن قرار گرفتم و مهار این بازیکن انصافا کار مشکلی است. بازیکنان تیم ملی ایران نباید 
به هیچ عنوان در دیدار مقابل پرتغال ضربه ایستگاهی به حریف بدهند زیرا در این شرایط رونالدو به بهترین شکل از آن استفاده خواهد 
کرد.  وی تاکید کرد: این دیدار برای هر دو تیم اهمیت بسیار زیادی دارد و باید ضریب اشتباهات ما نسبت به دو دیدار قبل کمتر باشد. به 
اعتقاد من کی روش باید حداقل 2 بازیکن ایران را مامور مهار رونالدو کند و اگر این بازیکن از کار بیفتد توان پیروزی مقابل حریف را داریم.  
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران به انتقادات مطرح شده به سردار آزمون هم اشاره کرد و اظهار داشت: در فوتبال دو پست به شدت مورد توجه 
علاقمندان است؛ یکی مهاجم و دیگری دروازه بان است. به خوبی شرایط امروز سردار آزمون را درک می کنم و امیدوارم او کمی به انتقادات 
بی توجه باشد.  وی تاکید کرد: سردار آزمون در طول دو بازی گذشته تیم ملی خود را وقف کار دفاعی کرده و خراب کردن روحیه او به 
هیچ وجه اتفاق خوبی نیست. از ملی پوشان می خواهم در طول مدت حضور در جام جهانی به فضای مجازی بی توجه باشند تا تمرکز خود 
را حفظ کنند. وظیفه همه کمک به تیم ملی است و پرداختن به مسایل تخریبی روی تمام بازیکنان تاثیر منفی می گذارد.  هاشمیان با 
اشاره به عملکرد اسپانیا مقابل ایران ادامه داد: این بازی را از نزدیک تماشا کردم و توقع من از اسپانیا بسیار بیشتر بود. فاصله ها در فوتبال 
کاهش یافته و ای کاش برای موفقیت های بزرگتر پیش از جام جهانی با حریفان بزرگ روبرو می شدیم.  وی افزود: تیم ملی در دو بازی 
اخیر خود در کار دفاعی و ضد حملات بسیار مقتدر ظاهر شده و اطمینان دارم روند خوب ما در مقابل پرتغال هم ادامه خواهد داشت. هر 
دو مربی شناخت کاملی از یکدیگر دارند و انگیزه و توان موفقیت در تیم ملی ایران در این دیدار به خوبی دیده می شود.  تیم ملی فوتبال 
ایران در جام جهانی 2018 روسیه با تیم های مراکش، اسپانیا و پرتغال همگروه است که در دو دیدار گذشته موفق شد مراکش )مغرب( را 
از پیش رو بردارد. تیم ملی کشورمان در دیدار با اسپانیا نیز با وجود ارائه یک بازی تماشایی در نهایت با نتیجه یک بر صفر شکست خورد. 

انصاری فرد:

قولمیدهمصعودکنیم
بازیکن تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به سختی های تیم ملی در راه جام جهانی و بازی های موثر این تیم در مرحله گروهی 

رقابت های جام جهانی 2018، گفت: به مردم ایران قول می دهم از این گروه صعود کنیم.
کریم انصاری فرد، مهاجم تیم   ملی فوتبال در گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار اعزامی ایسنا به روسیه، اظهار کرد: ما در 
بازی با تیم   ملی فوتبال اسپانیا شرمنده مردم شدیم. می توانستیم مساوی کنیم؛ شانس خوبی هم داشتیم اما آن چنان 
که باید شرایط پیش نرفت و در نهایت اسپانیا در یک صحنه کاملا عادی به گل رسید و این شرایط کمی کار ما را دشوار 

کرد ولی ما امیدوار هستیم.
او افزود: بچه ها در بازی برابر اسپانیا فعل خواستن را صرف کردند و تمام تلاش شان را به کار گرفتند، اما این تلاش 

امتیازی به همراه نداشت.
مهاجم تیم   ملی فوتبال با اشاره به انتقادات مطرح شده درباره بازی دفاعی ایران برابر اسپانیا، بیان  کرد: دفاع جزوی از 
فوتبال است. همه تلاش کردیم آن چه را که مربی خواسته بود در زمین پیاده کنیم. اسپانیا نیز شانس مسلم گلزنی نداشت 

و آن ها در یک اتفاق ساده به گل رسیدند. ما یکی، دو موقعیت گل داشتیم که نتوانستیم از آن استفاده کنیم.
وی ادامه  داد: شرمنده مردم شدیم. شخصا در آن صحنه فکر می کردم که توپم به درون دروازه  رفته است. با تمام توانم به 

توپ ضربه زدم، مطمئن بودم که گل می شود اما گل نشده بود. به  هر حال این جزوی از فوتبال است.
مهاجم تیم   ملی فوتبال با اشاره به دیدار ایران و پرتغال، گفت : در برابر پرتغال هر چه که در توان داریم را خواهیم گذاشت. 
مطمئن باشید که ما تمام تلاشمان را خواهیم کرد تا از این گروه صعود کنیم. شخصا این قول را می دهم که از این گروه 

صعود کنیم . مطمئن باشید که این اتفاق خواهد افتاد.
او با اشاره به دردسرهای سیستم نظارتی VAR برای تیم   ملی فوتبال ایران، خاطرنشان کرد: اگر VAR در جام جهانی 
قبلی بود به نفع ما بود، در حال  حاضر در این جام جهانی به ضرر ما شده است. به  هر حال نمی دانم این مسائل خوب است 

یا نه اما فیفا خواسته است از VAR استفاده کند و ما نیز این موضوع را می پذیریم.
کریم انصاری فرد ادامه  داد: تیم   ملی فوتبال پرتغال قابل احترام است. فوتبال اسپانیا و پرتغال با هم تفاوت هایی دارند اما 
فکر نکنم  تیم   ملی فوتبال پرتغال قدرت اسپانیا را داشته باشد. ما هم تمام تلاش خود را خواهیم کرد که با یک بازی خوب 

به نتیجه  دلخواه مان دست پیدا کنیم.

جهان در انتظار نبرد  یوزهای ایرانی

ایراندرآستانهتاریخسازیدرجامجهانی
تیم ملی ایران دوشنبه شب برای رسیدن به مرحله حذفی 

جام جهانی به مصاف تیم ملی پرتغال می رود.
تیم های ملی ایران و پرتغال در سومین دیدار خود از مرحله 
گروهی جام جهانی به مصاف هم می روند. این دیدار دوشنبه 
شب ساعت 22:30 در ورزشگاه موردویا آرنا شهر سارانسک 
از دو تیم مجوز حضور در دور بعد  برگزار می شود و یکی 
رقابت ها را به دست می آورند. البته احتمال بسیار ضعیفی برای 
صعود همزمان دو تیم وجود دارد که این موضوع منوط به 

پیروزی پر گل مراکش مقابل اسپانیا در بازی همزمان است.
در پایان دومین دیدار از مرحله گروهی، اسپانیا و پرتغال با 
4 امتیاز در رده اول و دوم، ایران با 3 امتیاز در جایگاه سوم و 
مراکش بدون امتیاز قعر نشین هستند که از این بین نماینده 
آفریقا شانسی برای صعود ندارد اما سه تیم دیگر می توانند به 

عنوان صدرنشین و یا تیم دوم راهی دور بعد شوند.
شاگردان کارلوس کی روش با شروع بسیار خوب خود در این 
مسابقات مقابل مراکش و کسب سه امتیاز این بازی، خیلی زود 
خودشان برای صعود به دور آماده کردند تا در صورت کسب 
سه امتیاز دیگر برای نخستین بار به دور یک هشتم نهایی جام 
جهانی راه پیدا کنند اما بدشانسی مقابل اسپانیا و شکست 
مقابل این تیم با یک گل، سرنوشت یوزهای ایران را به بازی 

سوم موکول کرد.
تیم ملی ایران برای صعود به دور بعد جام جهانی یک راه 
بیشتر ندارد و آن هم شکست دادن یاران کریستیانو رونالدو 
است چرا که در صورت کسب تساوی شانس بسیاری کمی 

برای صعود دارد و عملا نمی تواند به دور بعد صعود کند.

ملی پوشان فوتبال ایران که با تاکتیک تدافعی و استفاده 
از ضد حملات تاکنون بازی های قابل قبولی را مقابل دو تیم 
قدرتمند مراکش و به خصوص برابر اسپانیا ارائه کردند، امیدوار 
هستند با شکست دادن پرتغال مجوز صعود به دور بعد را به 

دست بیاورند.
روی نیمکت ایران کارلوس کی روش، مربی پرتغالی که در 
جام جهانی 2010 هم هدایت تیم ملی کشورش را بر عهده 

داشت، حضور دارد و همین موضوع به حساسیت های بازی 
افزوده است چرا که این مربی پرتغالی برای تاریخ ساز کردن 
تیمش، باید تیم ملی کشور خودش را قربانی کند و با جا 

گذاشتن یاران رونالدو در دور گروهی، به تاریخ بپیوندد.
شاگردان فرناندو سانتوس که دو سال قبل توانستند قهرمان 
اروپا شوند، عملکرد قابل قبولی در جام جهانی داشتند و با 
درخشسش فوق ستاره رئال مادرید، با 4 امتیاز به دلیل دریافت 

کارت زرد بیشتر نسبت به اسپانیا، در رده دوم گروه B قرار 
گرفتند.

آنها برای صعود به دور مسابقات تنها نیاز به یک امتیاز دارند 
اما کسب تساوی در این بازی، شانس صدرنشینی اسپانیا را در 
صورت برتری مقابل مراکش افزایش می دهد و در این صورت 
شاگردان سانتوس باید در دور بعد به مصاف صدرنشیسن گروه 
A بروند. با توجه به همین شرایط احتمالا یاران رونالدو برای 
کسب پیروزی و افزایش تفاضل گل خود نسبت به اسپانیا به 

میدان می روند.
در ترکیب پرتغال بازیکنان توانمند زیادی حضور دارند اما 
برجسته ترین بازیکن این تیم کریستیانو رونالدو است که به 
درخشش خود در سال 2018 ادامه داده و با زدن 4 گل در 
جام جهانی، فعلا در صدر جدول گلزنان مسابقات حضور دارد. 
پرتغالی ها برای بازی با ایران هم چشم امیدشان به همین 
بازیکن است و امیدوارند او ضمن افزایش گل های زده خود، 

تیمشان را به عنوان صدرنشین راهی دور بعد کند.
 تقابل دو تیم به صورت هم زمان با دیگر بازی گروه در شهر 
کالینینگراد برگزار می شود اما هر چقدر ماتادورها برای این 
بازی انگیزه دارند، مراکش از دور مسابقات حذف شده و صرفا 

برای اعاده حیثیت به میدان می رود.
ماتادورها که از دو بازی قبلی خود 4 امتیاز گرفتند، امیدوارند 
پیروزی خفیف مقابل ایران را در برابر مراکش جبران کنند و 
با زدن چند گل، تفاضل گلشان را نسبت به پرتغال افزایش 
دهند تا در صورت برتری این تیم برابر ایران هم صدرنشین 

گروه B بمانند.

معاون استاندار قم در مراسم اختتامیه مسابقات ورزشی آبفا:

ورزشامیدبهزندگیرادرجامعهافزایشمیدهد

کی روش: از دقیقه یک تا 90 مبارزه می کنیم

 برخلاف پرتغال ما چیزی برای از دست دادن نداریم 
 سرمربی تیم ملی فوتبال ایران درباره دیدار با پرتغال در نشست خبری حاضر شد 
و به سوالات خبرنگاران پاسخ داد.  کارلوس کی روش عصر دیروز در نشست خبری 
قبل از دیدار مقابل پرتغال، گفت:ابتدا باید اجازه بدهید یک صحبت کوتاه حرف هایم 

شروع کنم. برای تیم ملی افتخاری است که اینجا باشد.
* زنده ایم و به صعود امیدواریم

وی ادامه داد: ما هنوز زنده ایم و با تمام امیدها و تعهدات خود برای صعود تلاش می 
کنیم. همانطور که گفتم پرتغال نه تنها کاندید قهرمانی جام جهانی است بلکه یکی از 

محبوب ترین کاندیدها برای قهرمانی است.
* درس هایمان را مقابل مراکش و اسپانیا آموختیم

کی روش گفت: می دانیم که درس های خودمان را در بازی با مراکش و اسپانیا 
آموختیم و یک گزینه روبه روی ماست که بهتر باشیم. قبل از پایان صحبت هایم می 
خواستم از طرف تیم ملی ایران از روسیه تشکر کنم و همچنین هواداران روس که 
در دو بازی اول و دوم اعجاب آور بود که ما انگار در خانه خودمان بازی می کردیم. 
طرفداران روس بسیار مهربانانه بودند و به همین دلیل می خواستم از آنها تشکر کنم.

*حیوانات فرناندو فقط می توانند گاز بگیرند
سرمربی تیم ملی در مورد اینکه ایران بازهم تهاجمی بازی می کند یا می خواهد 

دفاع بازی کند، گفت:
فرنانددو با حیوانات زیادی بازی می کند که آنها می توانند فقط گاز بگیرند.

* پرتغال تیم نامزد محبوب برای قهرمانی جام جهانی است
کی روش تاکید کرد: ما فلسفه خودمان را ساخته ایم و اولین اصل ما احترام است 
و اینکه به حریفان احترام بگذاریم. دومین اصل ما واقع گرایی است. مقابل یکی 
از قدرتمندترین تیم های جهان بازی می کنیم. پرتغال یک نامزد محبوب برای 

قهرمانی است.
*ستاره های پرتغال در رئال و تیم های بزرگ کار می کنند

وی ادامه داد: پرتغال یک تیم قدرتمند است و ما هم یک تیم هستیم که 23 بازیکن 
داریم. ما در مورد رونالدو صحبت می کنیم و بهترین بازیکنان پرتغال که همگی خوب 
هستند. پس در یک تیم چند بازیکن می توانید نام ببرید که بازیکنانی در رئال و تیم 

های دیگر اروپایی داشته باشد.
* سومین اصلی تیم ملی یک اصل رمانتیک است

کی روش گفت: سومین اصل ما نیز رومانتیک است و این که بازی هایمان را بر 
اساس اصول شجاعت، راستی، تعهد و فداکاری استوار کنیم. در تیم ما رهبر اصلی 
تیم خود تیم است. فردا مقابل تیم پرتغال بزرگ لازم نیست توضیج های بیشتری 

بدهیم. ما فقط یک گزینه داریم و تلاش می کنیم که بهتر باشیم.
* برای لذت دادن به حریفان به جام جهانی نیامده ایم

کی روش تصریح کرد: در بازی با مراکش خوب بازی کردیم و پیروز شدیم و در 
بازی با اسپانیا نیز می توانستیم بهتر نتیجه بگیریم. فلسفه ما این است که ما برای 
بازنده های خوب به جام جهانی نیامده ایم و به سایر تیم ها لذت ببخشیم. می 

خواهیم با کرامت و افتخار کار کنیم.
* قبل از بازی نباید در مورد داور صحبت کرد

سرمربی تیم ملی در مورد استفاده از ویدئو چک در جام جهانی ابتدا شما نظرتان 
مثبت بود اما بعد یک گل ایران به اسپانیا با این روش مردود شد! گفت: هر بار مربیان 
در مورد داوران حرف می زنند و فقط در موارد خیلی خاص است که داور ممکن است 
مساله داشته باشد. می خواهم در مورد کشور خودم تبلیغ کنم؛ کشوری که برج های 
رکورد شکن و عظیم دارد. وقتی ما مربیان صحبت می کنیم این برج ها انگار بر سر 
ما می شکند. بنابراین ما مربیان نباید در مورد داوران قبل از بازی صحبت کنم. نباید 
در مورد داوری صحبت کنم. در چنین جمع زیبایی فرصت برای صحبت کم است. 

بازی فوتبال به مردم تعلق دارد و تغییر نمی کند.
*نباید برخی نخبگان در مورد فوتبال صحبت کنند

وی افزود: نباید برخی نخبگان در مورد مسایل فوتبال صحبت کنند. همه چیز باید 
واضح باشد. در 2014 در بازی با آرژانتین داور حکم می داد. در آن زمان می دانستیم 

که انسان اشتباه می کند و شکست می خورد اما آن زمان سیستم ویدئویی نبود.
آیا بازیکن ضربه مغزی یا غش کند، بازی متوقف می شود؟

سرمربی تیم ملی ایران خاطرنشان کرد: این سیستم ویدئویی آمد تا اشتباه های 

انسانی را اصلاح کند. اینجا یک اصل مهم مطرح است. می خواهیم بدانیم اگر بازیکنی 
ضربه مغزی شود یا غش کند بازی متوقف می شود. اگر بازی مشکل امنیتی داشته 
باشد بازهم مساله را با مدیران درمیان می گذاریم اما وقتی در داوری مشکل داریم 

می گویند به فیفا نامه بنویسید.
* ما می خواهیم بدانیم فردا چه کسی داور بازی ما است؟

کی روش گفت: مردم می خواهند بدانند که داور بازی چه کسی است؟ این مساله 
باید روشن و واضح باشد و حتی اشتباه هات باید واضح باشد. وقتی دخترم آمد خانه 
می خواستم ببینیم حامله است یا یک کم حامله است؟! بازی را نمی توان به این 
شکل داوری کرد. می خواهیم بدانیم فردا چه کسی بازی را داوری می کند. اگر با 
روش ویدئویی مرتکب اشتباه می شوید این دیگر اشتباه انسانی نیست. مردم حق 

دارند بدانند قواعد بازی چیست.
*به احترام در فوتبال قائل هستم و این همه موج روی سر را نمی خواهم

وی افزود: برای اخلاق در فوتبال احترام قائل هستم و نمی خواهم این موج روی 
سر من بریزد.

* بازیکنانم در رویا هم تصور نمی کردند مقابل رونالدو بازی کنند
کی روش در مورد شناختش از کریس رونالدو گفت: اینجا رسانه های پرتغال حضور 
دارند و در 30 ثانیه اول نظراتم را شنیده اند و از آن استفاده می کنند. این انتظار 
ما است که بازی های آسانی نداشته باشیم. برای برخی از بازیکنانم حتی در رویای 
هم متصور نبودند که با این همه بازیکنان خوب پرتغال از جمله رونالدو بازی کنند. 
بازیکنان ما به شدت هیجان زده هستند و می خواهیم از دقیقه اول تا آخر مبارزه 
کنیم. برای یک رویا مبارزه می کنیم و چیزی برای از دست دادن نداریم. حریف هم 
برای تعهداتش بازی می کند. آنها همه چیز دارند که از دست بدهند ولی ما چیزی 

برای از دست دادن نداریم.
* شانس بیاوریم، پرتغال را می بریم

وی ادامه داد: اگر کمی شانس بیاوریم که لازم است ممکن است برنده هم شویم. 
برخی در کشور من می گویند پرتغال مقابل مراکش خوب بازی کرد. پرتغال اگر 
خوب نبود نمی توانست مراکش را شکست بدهد. برخی بازی ها نیز ما برای فرار از 

باخت تلاش می کنیم.
*نمی دانم این بازی برای رسانه های بین المللی اهمیت دارد یا نه!

سرمربی تیم ملی در مورد حضور رکورددار بودنش در جام جهانی گفت: روز خاصی 
است فردا، دنیا می بینید که قرمز و سبز در میدان حضور دارند و برخی قرمز هستند 
و برخی از هواداران سبز. در ضمن نمی دانم که برای رسانه های بین المللی این 

اهمیت دارد یا نه!
*فردا با دوستان مان بازی می کنیم، اما برای بردن

وی گفت: من می گویم که در پرتغال ضرب المثلی داریم که می گوییم دوستان 
دوست هستند ولی فوتبال یک چیز دیگر است. یعنی اینکه ما با دوستان بازی می 

کنیم اما برای برد تلاش می کنیم و باید برای فوتبال احترام قائل باشیم.
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چگونهسکسکهنوزادرامتوقفکنیم؟
اگرچه راه های متعددی برای جلوگیری یا توقف سکسکه در نوزادان از جمله گرفتن آروغ 
نوزاد به هنگام غذا خوردن و استفاده از پستانک ها وجود دارد اما به یاد داشته باشید که 
بیشتر نوزادان تا یک سالگی به طور طبیعی سکسکه می کنند و این موضوع نگران کننده 

نیست.
هنگامی که دیافراگم نوزاد منقبض می شود باعث می شود هوا از میان تارهای صوتی 

محصور آن با فشار خارج شده و صدای سکسکه ایجاد شود.
ممکن است والدین نگران باشند که سکسکه باعث ایجاد احساس ناراحتی در نوزاد 
می شود. در این مقاله از سایت تخصصی "مدیکال نیوز تودی" عوامل موثر در بروز سکسکه، 
بهترین راه های جلوگیری و توقف سکسکه و زمان مناسب برای مراجعه به پزشک در صورت 

لزوم آورده شده است.
*عوامل موثر در بروز سکسکه

اگرچه مطالعه ای در سال 2012 نشان می دهد سکسکه باعث خروج هوای اضافی از داخل 
شکم می شود اما جامعه پزشکی هنوز در مورد هدف اصلی این واکنش مطمئن نیستند.

هنگامی که دیافراگم منقبض می شود، تارهای صوتی به سرعت بسته می شوند و این 
واکنش باعث ایجاد سکسکه می شود. اگرچه سکسکه در نوزادان بدون هیچ علت ظاهری رخ 
می دهد اما تغذیه در برخی موارد باعث انقباض دیافراگم می شود. در مواردی که به کودک 
بیش از اندازه غذا داده شود یا با سرعت زیادی غذا داده شود که اغلب موجب فرو بردن 
حجم زیادی هوا می شود، شکم نوزاد منبسط شده و باعث فشار به دیافراگم و در نهایت 

شروع سکسکه می شود.
اگر سکسکه بطور مداوم اتفاق می افتد و باعث ایجاد ناراحتی نوزاد می شود ممکن است 
به دلیل ریفلاکس معده گاستروازوفاژیال )GER( باشد. در این وضعیت، غذای هضم شده 
و اسید معده از طریق مری باز می گردد و باعث تحریک دیافراگم و سکسکه می شود. البته 
سکسکه همیشه به دلایل تغذیه ای و مشکلات معده رخ نمی دهد و ممکن است دلایل 

ناشناخته ای نیز داشته باشد.
*چگونه سکسکه ی نوزاد را متوقف کنیم؟

به طور معمول سکسکه به نوزاد آسیبی نمی رساند و می توانید صبر کنید تا سکسکه به 
خودی خود قطع شود اما اگر این وضعیت مدت طولانی ادامه یافت بهتر است با پزشک 

مشورت کنید.
همچنین می توانید از روش های زیر برای متوقف کردن سکسکه نوزاد کمک بگیرید:

• آروغ نوزاد را بگیرید: هنگامی که معده با هوا پر می شود ممکن است به دیافراگم فشار 
آورده و باعث ایجاد اسپاسم شود. به هنگام تغذیه نوزاد بهتر است آروغ او را بگیرید تا حجم 
هوای معده نوزاد کاهش یافته و از سکسکه جلوگیری شود. به گفته آکادمی پزشکان اطفال 
ایالات متحده، بهتر است عمل آروغ گیری نوزادان پس از هر بار تغذیه نوزاد به مقدار یک 

تا 1.5 لیتر انجام بگیرد.
• استفاده از پستانک: مکیدن پستانک می تواند به رهایی دیافراگم و توقف سکسکه کمک 

کند.
• استفاده از داروی گرایپ واتر: گرایپ واتر )گریپ میکچر( مخلوطی از گیاهان و آب است 
و بطور سنتی برای درمان قولنج نوزادان ودیگر مشکلات معده استفاده می شود. این دارو 
معمولا از ترکیب گیاهانی مانند زنجبیل، رازیانه، بابونه، دارچین تشکیل می شود. اگر علت 
سکسکه مشکلات معده باشد این دارو می تواند به توقف آن کمک کند. هر چند شواهد 
علمی بطور قطعی تاثیر این دارو را تایید نمی کند اما عوارض جانبی بسیار پایین آن باعث 

می شود بسیاری از آن برای درمان سکسکه کمک بگیرند.
• مالیدن کمر نوزاد: مالیدن کمر نوزاد و تکان دادن او به جلو و عقب می تواند به آرام شدن 

او و تسکین اسپاسم های احتمالی کمک کند.
*از چه اقداماتی به هنگام سکسکه باید اجتناب کرد؟

بسیاری از روش های توقف سکسکه بطور سنتی رواج دارند که پایه و اساس علمی ندارند. 
در این میان می توان به بالا و پایین پریدن، نوشیدن جرعه جرعه آب به هنگام پریدن و 
کشیدن زبان به بیرون اشاره کرد. از انجام این گونه اقدامات روی نوزاد اجتناب کنید چرا که 

بسیاری از این روش ها علاوه بر بی اثر بودن می توانند خطرناک باشند.
*چگونه از سکسکه جلوگیری کنیم؟

اگرچه سکسکه اغلب قابل پیشگیری نیست اما روش های زیر ممکن است به جلوگیری 
از آن کمک کند:

• پیش از اینکه نوزاد بیش از اندازه گرسنه شود به او غذا بدهید.
• تا نیم ساعت پس از هر بار تغذیه نوزاد را بنشانید.

• بطری شیر را در وضعیتی قرار دهید که هوایی نزدیک نوک پستانک آن نباشد.
• مطمئن شوید دهان نوزاد به طور کامل دور دهانه پستانک بطری یا سینه مادر قفل 

می شود.
*چه زمانی برای سکسکه نوزاد باید به پزشک مراجعه کرد؟

به طور معمول سکسکه  در نوزادان زیر 12 ماه عاملی برای نگرانی محسوب نمی شود.
اگر سکسکه بطور مداوم برای نوزاد رخ می دهد یا باعث ناراحتی او می شود می توانید به 
پزشک مراجعه کنید تا وضعیت سلامت نوزاد مشخص شود. ریفلاکس معده نیز می تواند 
موجب سکسکه شود. از علائم ریفلاکس معده در نوزاد می توان به گریه بیش از حد نوزاد به 
خصوص به هنگام تغذیه و پس از آن و قوس دادن بیش از حد کمر نوزاد به هنگام تغذیه و 
پس از آن اشاره کرد. در صورتی که نوزادتان مشکوک به ریفلاکس معده است حتما به پزشک 
مراجعه کنید. درمان این وضعیت به طور معمول به راحتی صورت می پذیرد. همچنین اگر پس 

از یک سالگی کودک همچنان به سکسکه دچار می شود مراجعه به پزشک توصیه می شود.

ازدلایلگرفتگیانگشتانپا
گرفتگی انگشتان پا از محرک های مختلفی سرچشمه می گیرد، اما استفاده بیش از حد، 
کم آبی بدن، و کمبود مواد معدنی )به ویژه، پتاسیم، کلسیم، و منیزیم( به عنوان مقصران 
اصلی شناخته می شوند.  در بیشتر مواقع، گرفتگی انگشتان پا به واسطه چند دلیل شایع 
رخ می دهند و با برخی مداخلات آسان که توسط خود فرد قابلیت انجام دارند، درمان پذیر 
هستند. اما اگر احساس می کنید این شرایط تشدید شده و بهبود نمی یابد، باید به پزشک 
مراجعه کنید. گرفتگی های مکرر پا ممکن است نشانه ای از یک شرایط پزشکی زمینه ای 
باشند که دستگاه گردش خون یا سیستم عصبی مرکزی در آن درگیر هستند. در نتیجه، 
اگر اسپاسم های عضلانی موجب ناراحتی شما شده یا در زندگی روزانه تان تداخل ایجاد می 

کنند باید به پزشک مراجعه کنید.
دلایل گرفتگی انگشتان پا چه چیزهای هستند؟ 

گرفتگی انگشتان پا می تواند به دلایل مختلفی رخ دهد. برخی از شایع ترین دلایل این 
رویداد شامل موارد زیر می شوند:

*کم آبی بدن : گرفتگی انگشتان پا از محرک های مختلفی سرچشمه می گیرد، اما 
استفاده بیش از حد، کم آبی بدن، و کمبود مواد معدنی )به ویژه، پتاسیم، کلسیم، و منیزیم( 
به عنوان مقصران اصلی شناخته می شوند. زمانی که ورزش می کنید، مواد معدنی یا 
الکترولیت هایی که عضلات شما برای ارائه عملکرد درست به آنها نیاز دارند از طریق تعریق 
دفع می شوند. این کمبود موجب انقباض ها یا اسپاسم های عضلانی می شود که به نام 
گرفتگی های عضلانی می شناسیم. اگر برای مدت زمانی طولانی دویده اید، بیش از اندازه از 
خود کار کشیده اید، با بیش از اندازه ورزش کرده اید، گرفتگی انگشتان پا بیانگر آن است که 
باید تغییری در برنامه خود ایجاد کنید زیرا عضلات توان تحمل چنین فشار زیادی را ندارند.
*کفش های بیش از حد تنگ : گرفتگی انگشتان پا می تواند به واسطه استفاده از کفش 
های بیش از حد تنگ رخ دهد زیرا این کفش ها فشار بیش از حد به پا وارد کرده یا جریان 

خون را محدود می کنند.
*افزایش سن: افزایش سن نیز با پاهای شما مهربان نخواهد بود. گرفتگی انگشتان پا 
اغلب پس از 50 سالگی ظاهر می شود، زمانی که استخوان ها کلسیم از دست داده و 
عضلات با افت انعطاف پذیری و کشش خود برای پشتیبانی از بدن مواجه هستند. با افزایش 
سن، اعصاب و عملکرد عروقی ما از قدرت گذشته برخوردار نخواهند بود. این به بروز گرفتگی 
های عضلانی منجر می شود زیرا اعصابی که مواد مغذی و پیام ها را به عضلات ارسال می 

کنند، عملکردی همانند گذشته ندارند.
*درمان گرفتگی انگشتان پا : خبر بد این است که دارو یا درمانی جادویی برای غلبه بر 
 ،)Quinine( گرفتگی انگشتان پا وجود ندارد. سازمان غذا و داروی آمریکا دیگر تجویز کینین
دارویی که برای درمان مالاریا و زمانی برای گرفتگی های عضلانی استفاده می شد را به 
واسطه اختلاف نظر درباره کارایی و ایمنی آن توصیه نمی کند. پژوهش ها نیز نشان داده اند 
که مصرف مکمل منیزیم نیز تغییری در این شرایط ایجاد نمی کند. خبر خوب این است که 
شما می توانید گرفتگی انگشتان پا را با فرض این که به یک بیماری زمینه ای مبتلا نیستید، 

کاهش داده و از آنها پیشگیری کنید.
*کفش مناسب انتخاب کنید : مسیر کاهش اسپاسم های دردناک عضلانی با انتخاب 
کفش مناسب آغاز می شود. انتخاب کفش مناسب با توجه به شرایط جسمانی از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است. به طور معمول، انتخاب کفشی که متناسب با قوس پا بوده و نه 
خیلی سفت و نه خیلی انعطاف پذیر است توصیه می شود. کفش مناسب این احساس را در 
انسان ایجاد می کند که در حال راه رفتن روی هوا هستید. به جای استفاده از کفش های 

پاشنه بلند، استفاده از نمونه های تخت را مد نظر قرار دهید.
*آب مورد نیاز بدن خود را تامین کنید : زمانی که موضوع درمان گرفتگی های پا و 
انگشتان پا مطرح می شود، تامین آب مورد نیاز بدن اهمیت ویژه ای دارد. پر کردن ذخایر 
الکترولیت ها پس از ورزش و مصرف مواد غذایی سرشار از پتاسیم و کلسیم نیز مهم است.
*هوشمندانه ورزش کنید : اگر خیلی زیاد ورزش می کنید می توانید با تغییر برنامه 
خود استرس و فشار غیر ضروری را از روی بدنتان بردارید. اگر به میزان کافی ورزش نمی 
کنید نیز باید میزان فعالیت جسمانی خود را افزایش دهید. کم تحرکی موجب ضعف 
عضلات و کاهش گردش خون می شود. همان گونه که شرکت در دو ماراتن برای شما 
خوب نیست، ورزش نکردن نیز به همان اندازه مضر خواهد بود. رعایت حد اعتدال در هر 

چیزی بهترین گزینه است.
*حرکات کششی را فراموش نکنید : انجام حرکات کششی پا که بی نیاز از حمل وزن 
هستند می تواند به پیشگیری از گرفتگی های عضلانی کمک کند. با افزایش سن، فعال 
نگه داشتن پاها برای حفظ دامنه حرکت آنها اهمیت دارد. انجام ماساژ و حمام گرم نیز به 

تسکین عضلات کمک خواهند کرد.

منتقل  دیگر  فرد  به  فردی  از  مالت  تب  معمولًا 
نمی شود، اما در موارد نادر زنان از طریق بارداری یا 
شیردهی می توانند بیماری را به نوزادان خود منتقل 
کنند. همچنین به طور نادری تب مالت از طریق تماس 
جنسی یا انتقال خون آلوده یا پیوند مغز استخوان انتقال 

می یابد.
 عامل اصلی بیماری تب مالت چیست و چگونه 

به انسان منتقل می شود؟
عامل بیماری تب مالت یک نوع باکتری به نام باکتری 
بروسلا است که در واقع یک انگل داخل سلولی است 
و به طور مستقیم یا غیرمستقیم از حیوانات آلوده )گاو، 
بزها، گوسفند، خوک، سگ، شتر، گراز، گوزن( به انسان 
منتقل شده و وقوع آن ارتباط نزدیکی با شیوع آن در 
بین حیوانات اهلی دارد. این باکتری می تواند از سه 

طریق از حیوان به انسان انتقال یابد: 
1. محصولات لبنی غیرپاستوریزه: باکتری بروسلا در 
شیر حیوانات آلوده می تواند از طریق شیر، بستنی، کره 
و پنیر غیرپاستوریزه به انسان منتقل شود. همچنین 
باکتری می تواند از طریق گوشت خام یا نیم پز شده 

حیوانات آلوده به انسان منتقل گردد.
2. استنشاق: باکتری بروسلا به راحتی در هوا پراکنده 
می شود. کشاورزان، تکنسین های آزمایشگاه و کارگران 

کشتارگاه ها می توانند این باکتری را استنشاق کنند.
3. تماس مستقیم: باکتری در خون، مایع منی یا جفت 
حیوانات آلوده می تواند از طریق زخم وارد جریان خون 
شود. از آنجایی که تماس معمول با حیوانات - لمس 
کردن، شانه کردن موی حیوانات و بازی کردن با آنها - 
سبب آلودگی نمی شود، به ندرت افراد از طریق حیوانات 
اهلی خود آلوده می شوند. همچنین افرادی که سیستم 
ایمنی ضعیفی دارند هم باید از تماس با حیوانات آلوده 

پرهیز نمایند.
منتقل  دیگر  فرد  به  فردی  از  مالت  تب  معمولًا 
نمی شود، اما در موارد نادر زنان از طریق بارداری یا 
شیردهی می توانند بیماری را به نوزادان خود منتقل 
کنند. همچنین به طور نادری تب مالت از طریق تماس 
جنسی یا انتقال خون آلوده یا پیوند مغز استخوان انتقال 

می یابد.
علائم و نشانه های ابتلا به تب مالت چیست؟

این علائم می تواند شامل تب، درد مفاصل و خستگی 
باشد. معمولًا عفونت می تواند با آنتی بیوتیک درمان 
شود. ممکن است درمان چند هفته تا چند ماه به طول 

بیانجامد با این حال دوره های عود شایع است.
علائم تب مالت می تواند هر زمانی از چند روز تا چند 
ماه پس از ابتلا به عفونت بروز نماید. علائم و نشانه ها 

مشابه آنفولانزا بوده و عبارتست از:
• تب • لرز • تعریق • ضعف • خستگی • درد کمر، 

مفاصل و عضلات • سردرد
علائم تب مالت می تواند پس از چند هفته تا چند ماه 
از بین رفته و مجدداً عود کند. در برخی افراد، تب مالت 
می تواند مزمن باشد و علائم تا چند سال حتی پس از 
درمان پایدار باقی بماند. علائم و نشانه های بلند مدت 
شامل خستگی، تب، آرتریت و ورم مهره های ستون 

فقرات است.
بروز  تا  مالت  تب  بیماری  عامل  ورود  زمان  از 

علایم چند مدت طول میکشد؟

ایجاد  زمان  تا  مالت  تب  عامل  ورود  زمانی  فاصله 
علائم می تواند 5 تا 60 روز باشد )چندین ماه نیز دیده 
شده است(. تب مالت در مردان 20 تا 60 ساله شایع تر 

است .
آیا کسیکه تب مالت دارد باید از خوردن لبنیات 
دردهای  کاهش  برای  ضمن  در  کند؟  پرهیز 

عضلانی چه اقداماتی لازم است انجام شود؟
استفاده مبتلایان به تب مالت از لبنیات بلامانع است 
ولی حتما باید از لبنیات پاستوریزه استفاده شود. برای 
مبارزه با عفونت باکتریایی از آنتی بیوتیک ها استفاده 
شده و داروهای کورتونی برای کاهش التهاب های شدید 
استفاده می شود. برای درد عضلانی نیز از داروهای ضد 
درد )مُسکن( تجویز می شود. اما در مورد اینکه چه آنتی 
باید مصرف شود، توسط  برای چه مدت  و  بیوتیکی 

پزشک معالج و بر اساس وضعیت بیمار تعیین میشود.
عوارض بیماری تب مالت چیست؟

از جمله  از بدن  بر هر عضوی  تواند  تب مالت می 
سیستم باروری، کبد، قلب و سیستم اعصاب مرکزی اثر 
بگذارد. تب مالت مزمن می تواند سبب ایجاد عارضه در 
یک عضو یا در کل بدن شود. عارضه ممکن این بیماری 

عبارتست از:
- عفونت لایه درونی قلب )اندوکاردیت(. این مشکل 
یکی از جدی ترین عوارض تب مالت است. اندوکاردیت 
درمان نشده می تواند به دریچه های قلب آسیب زده 
و یا آنها را تخریب کند که مهمترین عامل مرگ و میر 

مرتبط با تب مال است.
- آرتریت. عفونت مفاصل با درد، سفتی و تورم در 
مفاصل به ویژه در زانو، لگن، قوزک، مچ و کمر مشخص 
می گردد. درمان عفونت مفاصل بین مهره های کمری 
یا لگنی می تواند مشکل تر باشد و منجر به آسیب های 

دائمی گردد.
- التهاب و عفونت بیضه ها. باکتری هایی که سبب تب 
مالت می شوند می توانند منجر به عفونت بیضه ها شود. 
- التهاب و عفونت کبد و طحال. تب مالت می تواند 
سبب آسیب به کبد و طحال گردد و سبب بزرگتر شدن 

آنها نسبت به اندازه نرمال گردد.
- عفونت سیستم اعصاب مرکزی. این مشکل شامل 
بیماری های تهدید کننده زندگی از جمله مننژیت 
)التهاب پرده اطراف مغز و نخاع( و انسفالیت )التهاب 

مغز( است.

جهت پیشگیری از ابتلا به این بیماری چه نکاتی 
را باید رعایت کرد؟

- از مصرف لبنیات غیر پاستوریزه خودداری نمایید. اگر 
به کشورهای خارجی سفر کرده اید از مصرف لبنیات 

پرهیز نمایید.
- گوشت ها را به طور کامل طبخ نمایید. تمام گوشت 
ها را تا زمانی حرارت دهید تا دمای درونی آن به 63-74 
درجه سانتی گراد برسد. زمانی که بیرون غذا میل می 
کنید گوشت هایی را سفارش دهید که بخوبی پخته 

شده باشد. 
- دستکش بپوشید. اگر دامپزشک، کشاورز، شکارچی 
یا کارگر کشتارگاه هستید باید در زمان کار با حیوانات 
مرده یا بیمار و یا بافت حیوانات و همچنین در زمان 
کمک به تولد نوزاد حیوانات از دستکش های پلاستیکی 

استفاده نمایید.
- به نکات ایمنی در مکان های پرخطر دقت نمایید. 
اگر در آزمایشگاه هستید در شرایط ایمنی مناسب با 
نمونه ها کار کنید. تمام کارگرانی که با آلودگی مواجهه 
داشته اند را فوراً درمان نمایید. کشتارگاه ها نیز باید از 
اقدامات پیشگیرانه مثل جداسازی محل کشتار از سایر 

نواحی و استفاده از لباس محافظ پیروی نمایند.
- واکسیناسیون حیوانات اهلی، از آنجایی که واکسن 
تب مالت، باکتری زنده استفاده شده است می تواند 
سبب ایجاد بیماری در افراد شود. اگر شخصی به طور 
اتفاقی در زمان واکسیناسیون حیوانات با سوزن واکسن 

آلوده شود باید فوراً تحت درمان قرار گیرد.
تب مالت چگونه درمان می شود؟

بیوتیک  آنتی  داروهای  با  مالت  بیماری تب  درمان 
موجود بخوبی انجام می شود. کپسول داکسی سایکلین، 
آمپول  و  ریفامپین  کپسول  کوتریموکسازول،  قرص 
جنتامایسین و استرپتومایسین داروهایی هستند که 
برای درمان این بیماری کاربرد دارند. معمولا از بین 
این داروها 2 تا انتخاب می شود و به مدت حداقل 6 
هفته استفاده می شوند. البته می توان مثلا 2 هفته اول 
همزمان آمپول جنتامایسین و کپسول داکسی سایکلین 
استفاده شود و4 هفته بعد فقط داکسی سایکلین ادامه 
پیدا کند. به هر حال در این دوره طولانی، مصرف دارو 
حتما باید تا پایان ادامه داشته باشد تا از عود بیماری 
که متاسفانه در موارد زیادی رخ می دهد تا حد امکان 

پیشگیری شود.

یک متخصص تغذیه عنوان کرد

نقشامگا3درپیشگیریازابتلابه
روماتیسممفصلی

« یک متخصص تغذیه گفت: با مصرف مواد غذایی دارای اسیدهای چرب امگا3 
می توان از پیشرفت روز افزون خشکی مفاصل حرکتی پیشگیری کرد. 

سید ضیاءالدین مظهری متخصص تغذیه  اظهار داشت: طی تحقیقات گسترده 
آینده نگر که به طور متوالی به انجام رسیده، استفاده مناسب از مکمل های روغن 
ماهی و اسیدهای چرب امگا 3 به طور کاملا چشمگیری سبب کاهش التهاب و 

تعدیل درد در طول سه ماه بعد از آغاز مصرف می گردند.
وی گفت: در یک بررسی دیگر به برنامه غذایی مبتلایانی که  از خستگی و درد 
صبحگاهی مفاصل رنج می بردند، روغن های حاوی اسیدهای چرب امگا 3 )روغن 
ماهی( یا کپسول های حاوی اسیدهای EPA و DHA افزوده شد؛ بدون اینکه از 
داروهای درمانی معمول آرتریت روماتوئیدها از جمله ترکیبات حاوی استروئیدها 

استفاده بکنند.
وی ادامه داد: در چهل درصد مبتلایان همین تغییر در تغذیه سبب کاهش سی 
درصد درد شد؛ لذا به منظور کاهش درد و جلوگیری از پیشرفت تحلیل غضروف و 
مفاصل، مصرف روزانه سه گرم EPA و DHA برای مبتلایان به درد شدید توصیه 

می گردد.
مظهری با بیان اینکه ماهی های پر چرب، منبع خوبی برای تأمین اسیدهای چرب 
امگا 3 محسوب می شود گفت: به موازات استفاده از برنامه غذایی متناسب و متعادل، 

گنجانیدن دو وعده در طول هفته بسیار تاثیر گذار خواهد بود.
این متخصص تغذیه در خصوص تاثیر آنتی اکسیدان ها در کاهش بروز بیماری های 
عوامل  از  پرواکسیدها،  خصوص  به  آزاد،  رادیکال های  داد:  توضیح  روماتوئیدی 

آسیب رسان به مفاصل تلقی می گردند.
مظهری گفت: زمانی که التهابی در قسمتی از بدن پدیدار می شود، در صورت 
فقدان مقادیر کافی ترکیبات آنتی اکسیدانی، مانند ویتامین های E  و C و بتاکاروتن 
و مواد معدنی آنتی اکسیدانی، مثل سلنیم نوعی زنگ زدگی یا اکسیداسیون اتفاق 
می افتد که دلیل آن عدم مصرف مواد غذایی حاوی ترکیبات مذکور در برنامه 

غذایی است.
وی تصریح کرد: به منظور پیشگیری و یا تعدیل روماتیسم مفصلی، با گنجاندن 
مواد غذایی تهیه شده از منابع گیاهی، حذف و یا کاهش مواد غذایی حاوی اسید 
آراشیدونیک و جایگزینی آنها با مواد غذایی دارای اسیدهای چرب امگا 3 ، می توان 
با بیماری مقابله و از پیشرفت آن یا افزایش روز افزون درد و رنج خشکی مفاصل 

حرکتی جلوگیری کرد.

  یک متخصص طب ایرانی :

برایکنترلخشمخودراخنککنید
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد با اشاره به لزوم 
کنترل خشم در جهت حفظ سلامتی بدن، تاکید کرد: بعضی از اقدامات ساده 
و برخی از مواد غذایی و داروهای گیاهی می توانند منجر به رفع و درمان این 

عارضه شوند.
»سید کاظم کاظمینی« با اشاره به خشم به عنوان یکی از مهم ترین حالات روحی 
درگیر همه افراد، اظهار کرد: خشم بیش از حد برای بدن مضر است و می تواند عواقب 

بدی برای جسم و روح افراد به دنبال داشته باشد.
این متخصص طب ایرانی با بیان این که درمان خشم با راهکارهای مقابله با آن قابل 
کنترل است، گفت: از نظر طب سنتی در هنگام بروز خشم حرارت بدن بالا می رود 

و به اصطلاح صفرای زیادی، ترشح می شود.
وی افزود: به همین دلیل نیز برای درمان خشم باید فرد را تا حدودی خنک کرد 
که این اقدام با بعضی از کارهای ساده و مصرف برخی از موادغذایی و داروهای گیاهی 

قابل انجام است.
وی استفاده از شربت های خنک کننده مثل شربت گلاب یا به لیمو را در این رابطه 
بسیار موثر و مفید دانست و عنوان کرد: البته داشتن خواب راحت، پرهیز از دیر 
خوابیدن و بد خوابی نیز از راهکارهای ساده و قابل انجام و در عین حال بسیار مهم 

در پیشگیری از بروز خشم است.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد با اشاره به پرهیز از 
ورزش های سنگین و طولانی به ویژه در فصول گرم سال، ادامه داد: باید غذاهای 
گیاهی و سبزیجات را بیشتر به رژیم غذایی وارد کرد و در عین حال از مصرف مواد 

گرم مزاج مثل مصرف ادویه های تند و تیز یا سرخ کردنی ها پرهیز شود.

بیماری شایع فصل بهار و تابستان 

تب مالت در کمین شماست ...

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 
آگهی ثبتی م الف 2259

آگهی تغییرات شرکت همت کاران جاوید با مسئولیت محدود 
به شماره ثبت 4014 و شناسه ملی 10860988161 به استناد 
مورخ 1397/06/31  العاده  فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه 

تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
 1395/07/12 مورخه   25207 بشماره  صلح  سند  برابر 
دفترخانه اسناد رسمی 44 قم خانم مهدیه عبدالحی به شماره 
ملی 0385015666 تمامی مبلغ 500000 ریال سهم الشرکه 
خود را به اقای سیدمحمدعلی طباطبایی حکیم بشماره ملی 
0383899737 منتقل و از شرکت خارج و دیگر حق و سمتی 
در شرکت ندارد. در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس 
از نقل و انتقال عبارتست از :سیدمحمدعلی طباطبایی حکیم به 
شماره ملی  0383899737دارنده 500000 ریال سهم الشرکه 
و حسن یزدانی به شماره ملی 0383899737 دارنده 500000 

ریال سهم الشرکه
الشرکه  انتقال سهم  با ثبت این مستند تصمیمات نقل و 
انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک شخصیت 
حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل 

دسترسی می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت نام شرکت ها و موسسات غیر تجاری قم

-------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف 2260
آگهی تغییرات شرکت مهرعدل گستر کویر ساینا با مسئولیت 
محدود به شماره ثبت 15290 و شناسه ملی 14007287406 
مورخ  العاده  فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به 

1397/06/31 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
ملی  شماره  به  پور  احمد  ابوالفضل  آقای   •
به صندوق      ریال  پرداخت مبلغ 10،000  با   0386179565

شرکت، در ردیف شرکاء شرکت قرار گرفت.
خانم شهلا احمدپور به شماره ملی 6369183709   •
با پرداخت 290،000 ریال به صندوق شرکت، سهم الشرکه 
خود را به مبلغ 990،000 ریال افزایش داد. سرمایه شرکت از 
1،000،000 ریال به 1،300،000 ریال افزایش یافت و ماده 
مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. در نتیجه سهم الشرکه هر 
یک از شرکاء پس از افزایش سرمایه عبارتست از : ابوالفضل 
احمدپور به شماره ملی 0386179565 دارنده 10،000 ریال 
سهم الشرکه، شهلا احمدپور به شماره ملی 6369183709 
به  فریدونی  مصطفی  الشرکه،  سهم  ریال  دارنده 990،000 
سهم  ریال   100،000 دارنده   3071670621 ملی  شماره 

الشرکه، حسین مهدیزاده نراقی به شماره ملی 0579945537 
دارنده 150،000 ریال سهم الشرکه ، نجمه آقارحیمی به شماره 

ملی 0569951615 دارنده 50،000 ریال سهم الشرکه 
تعداد اعضاء هیئت مدیره از 3 نفر به 2 نفر کاهش   •

یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید
با ثبت این مستند تصمیمات افزایش سرمایه از طریق افزایش 
تعداد  افزایش  اساسنامه )کاهش/  الشرکه، اصلاح ماده  سهم 
از طریق ورود شریک  افزایش سرمایه  اعضاء هیئت مدیره(، 
الکترونیک  سوابق  در  متقاضی  توسط  شده  انتخاب  جدید 
شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان 

ثبت قابل دسترسی می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت نام شرکت ها و موسسات غیر تجاری قم

-------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف 2262
آگهی تغییرات شرکت باتاب تجارت فخر سپهر سهامی خاص 

به شماره ثبت 15481 و شناسه ملی 14007476270 
مورخ  العاده  فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به 

1397/03/21 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید: استان قم – شهرستان 
قم- بخش مرکزی- شهر قم- محله وادی السلام- کوچه سعیدی 
کدپستی  زیرزمین-  طبقه  پلاک 0-  نواب صفوی-  بلوار   -2
3719779746 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح 

فوق اصلاح گردید. 
با ثبت این مستند تصمیمات تغییر محل )تغییر نشانی در یک 
واحد ثبتی( انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک 
شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان 

ثبت قابل دسترسی می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت نام شرکت ها و موسسات غیر تجاری قم

-------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف 2263
آگهی تغییرات شرکت درخشان نیروی قم با مسئولیت محدود 

با شماره ثبت 6879 و شناسه ملی 10861016166 
مورخ  العاده  فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به 

1397/06/31 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
و   1395/03/20 مورخه  بشماره 30233  صلح  سند  برابر 
رونوشت سند بشماره 30233 مورخه 97/03/22 دفترخانه 
ملی  بشماره  جوهری  هادی  آقای  قم   46 رسمی  اسناد 
الشرکه  ریال سهم  مبلغ 500،000  تمامی   0370869001

خود را به آقای علی حکمی به شماره ملی 0383729084 
منتقل و از شرکت خارج و دیگر حقی و سمتی در شرکت ندارد. 
در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از نقل و انتقال 
بابائی به شماره ملی 1128990822  از : حسین  عبارتست 
دارنده 8،000،000 ریال سهم الشرکه، داوود حسینی بشماره 
ملی 5658872898 دارنده 500،000 ریال سهم الشرکه، علی 
حکمی به شماره ملی دارنده 500،000 سهم الشرکه، هوشنگ 
روفرش باف به شماره ملی 1288565755 دارنده 500،000 
ریال سهم الشرکه و امیر بابائی به شماره ملی 0453465781 

دارنده 500،000 ریال سهم الشرکه 
الشرکه  انتقال سهم  با ثبت این مستند تصمیمات نقل و 
انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک شخصیت 
حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل 

دسترسی می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت نام شرکت ها و موسسات غیر تجاری قم

-------------------------------------------
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

آگهی ثبتی م الف 1075
آگهی تغییرات شرکت ساران سدید ارتباط را ه نو با مسئولیت 
محدود به شماره ثبت 13146 و شناسه ملی 14004517620 
مورخ  العاده  فوق  عمومی  مجمع  جلسه  صورت  باستناد 

1397/02/25 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
1-ماده 2 اساسنامه موضوع فعالیت شرکت به شرح زیر تغییر یافت.

مطالعه و طراحی و مشاوره و انتقال تکنولوژی و نصب و راه 
اندازی و تعمیر و نگهداری و تولید وساخت و پشتیبانی در 
زمینه تجهیزات رایانه ای و سیستم های الکترونیکی و مخابراتی 
و اتوماسیون صنعتی و تجهیزات مهندسی پزشکی رایانه ای 
و تجهیزات ابزار دقیق رایانه ای ، خرید و فروش و صادارت و 
واردات تجهیزات کامپیوتری و مخابراتی و سیستم های رایانه 
ای و الکترونیکی – انجام فعالیت در زمینه تجارت الکترونیک 
فعالیت  موضوع  زمینه  در  متخصص  انسانی  نیروی  تامین 
شرکت – انجام خدمات اجرایی و عملیاتی و فنی و مهندسی 
در زمینه موضوع فعالیت شرکت – تهیه مشخصات فنی و 
مهندسی در زمینه موضوع فعالیت شرکت و تهیه مشخصات 
فنی سیستم های کامپیوتری – نصب و راه اندازی و تعمیر و 
نگهداری تجهیزات رایانه ای و الکترونیکی و مخابراتی و ارتباطی 
و سویچینگ و آنتن ها و کابل های ارتباطی مربوطه – ارائه 
خدمات و پشتیبانی دوربین مدار بسته و سیستم های رایانه 
ای – تجهیزات ماهواره ای و سیستم های حفاظتی و ارتباطی – 
مکانیزه کردن سیستم های اداری و اجرای سیستم های مکانیزه 
شده – طراحی سیستم های مختلف رایانه ای – برنامه نویسی 

– طراحی صفحات اینترنتی – شرکت در نمایشگاه های رایانه 
ای داخلی و خارجی – شرکت در مناقصات و مزایدات داخلی و 
خارجی در زمینه موضوع فعالیت شرکت – تهیه تامین تجهیزات 
و قطعات یدکی رایانه – اخذ و اعطای نمایندگی از شرکت 
های رایانه ای داخلی و خارجی قطعات – ایجاد شعب و دفاتر 
نمایندگی در زمینه موضوع فعالیت شرکت در داخل و خارج از 
کشور – انعقاد قراردادهای همکاری ومشارکت با شرکت های 
داخلی و خارجی در زمینه موضوع فعالیت شرکت – عقد قرارداد 
با اشخاص حقیقی و حقوقی در زمینه موضوع فعالیت شرکت 
– فروش خدمات مهندسی در زمینه رایانه – صادرات خدمات 
فنی و مهندسی در زمینه رایانه – تولید نرم افزار غیر فرهنگی – 
ارائه خدمات اینترنتی و اینترانت – تهیه و تامین قطعات و اقلام 
و ملزومات و مواد مصرفی در زمینه رایانه – تحلیل و طراحی 
و تولید و پشتیبانی نرم افزارهای غیرفرهنگی جامع کاربردی 
و انجام خدمات مشاوره  در زمینه فناوری اطلاعات – مشاوره 
و طراحی و اجرای سیستم های امنیت شبکه و ارائه خدمات 
تخصصی در رابطه با شبکه های مبتنی بر فیبر نوری و شبکه 
های بی سیم و راه حل های ارتباط با اینترنت جهت سازمان 
ها – دریافت وام و تسهیلات مالی و اعتباری اعم از ارزی و ریالی 
در زمینه موضوع فعالیت شرکت – انجام پروژه های انفورماتیکی 
و فن آوری اطلاعات – طراحی و نصب و پشتیبانی شبکه های 
کامپیوتری – خرید و فروش واردات و صادرات کلیه خدمات و 
کالاهای مجاز کامپیوتری و فناوری اطلاعات و ارتباطات – انجام 
خدمات برنامه ریزی و کنترل پروژه و خدمات مهندسی ارزش 
و مطالعات امکان سنجی و توجیه پذیری فنی و اقتصادی طرح 
های انفورماتیکی – مشاوره و نظارت بر طرحهای انفورماتیکی 
– طراحی و اجرا و پشتیبانی شبکه داده ها – تولید و ارائه کلیه 
قطعات و تجهیزات و سخت افزارهای کامپیوتری – انجام موضوع 
فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه – ثبت 

موضوع فعالیت به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمیباشد.
2-مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید : استان قم – شهرستان 
قم – بخش مرکزی – شهر قم – محله جواد الائمه – کوچه 
توحید 12 – بلوار توحید – پلاک 198 – طبقه همکف – 
در  مربوطه  ماده  و  یافت  تغییر   3713997934 کدپستی 

اساسنامه به شرح فوق اصلاح شد  
با ثبت این مستند تصمیمات تغییر محل )تغییر نشانی در 
یک واحد ثبتی(، اصلاح ماده اساسنامه )تغییر موضوع فعالیت( 
انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک شخصیت 
حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل 

دسترسی می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت نام شرکت ها و موسسات غیر تجاری قم

مردان چه غذاهایی را باید بیشتر مصرف کنند؟

سفرهرامردانهبچینید!
با وجود زبان به زبان گشتن توصیه متخصصان تغذیه و دیگر پزشکان، هنوز هم 
بسیاری از آقایان، انتخاب رژیم غذایی مناسب را رفتاری زنانه می دانند و به باور محققان، 
همین بی توجهی آن ها به مصرف موادغذایی سالم است که احتمال مرگ زودرس را در 

میان مردان بالا می برد.
آلزایمر،  به  بیشتر  نیستند،  خود  تغذیه  مراقب  که  مردانی  می گویند،  محققان 
بیماری های قلبی و عروقی یا خستگی مفرط دچار می شوند. به همین دلیل آن ها 
رعایت نکات زیر را میانبری برای حفظ سلامت مردانه می دانند و معتقدند، آقایانی 
که با توجه به این توصیه ها رژیم غذایی شان را انتخاب می کنند، عمر طولانی تری 

دارند.
برای سالم ماندن قلب

مصرف بیشتر ماهی های چرب
حتی اگر به اندازه کافی ویتامینC و آهن مصرف کنید، تا زمانی که نیاز بدنتان به 
امگا3 و ویتامین D را تامین نکنید، نمی توانید نسبت به سلامت قلبتان مطمئن باشید. 
محققان می گویند، آقایان برای داشتن قلب سالم، باید حداقل دو بار در هفته ماهی هایی 

مانند قزل آلا، ساردین، سالمون یا ماهی تن مصرف کنند.

برای مقاوم شدن در برابر آلزایمر
مصرف بیشتر انواع توت

فرقی نمی کند که صبحانه تان را حاضر می کنید یا برای میان وعده عصرتان برنامه ریزی 
می کنید. شما باید در تمامی این وعده ها، جایی برای انواع توت قائل شوید. مصرف 
بیشتر توت فرنگی یا توت های قرمز، به سلامت قلب شما کمک می کند، نمی گذارد 

گرفتار پیری زودرس شوید و مغزتان را هم سالم نگه می دارد.
برای حفظ انرژی

مصرف کمتر غذاهای شب مانده
عضلات شما برای قدرتمند و سالم  ماندن، به موادغذایی انرژی بخش و نیروزا نیاز دارند. 
اگر روزهایتان را با غذاهای آماده می گذرانید یا اینکه مدام غذایتان را در ماکروفر گرم 
می کنید، باید بدانید که تنها درحال پُرکردن حجم معده خود از موادغذایی هستید و 
فایده چندانی به بدنتان نمی رسانید. شما هر روز، به مصرف میزان معینی از میوه ها، 

سبزیجات تازه، مواد پروتئینی، کربوهیدرات ها و چربی ها نیاز دارید.
برای سلامت روده ها

مصرف بیشتر غلات کامل

برای حفظ سلامت روده هایتان، بیشتر سراغ موادغذایی حاوی فیبر بروید. نان های 
سبوس دار و غنی شده، جودوسر و دیگر غلات کامل، می توانند سوخت وساز بدنتان را 
متعادل نگه دارند، مانع چاق شدنتان شوند و به حفظ سلامت قلب و عروقتان هم کمک 
کنند. اصلا چطور است که روی سالاد امروزتان مقداری تخمه آفتابگردان بریزید یا اینکه 

به کره و مربای صبحانه تان کمی کنجد اضافه کنید؟
برای کنترل فشارخون

مصرف کمتر گوشت قرمز
کمتر کسی است که بتواند از ماهیچه پخته شده با زعفران یا کباب برگ بگذرد، اما 
شمایی که به واسطه جنسیت تان بیشتر در معرض ابتلا به بیماری های قلبی قرار دارید، 
به جای مصرف هر روزه گوشت قرمز، باید سراغ گوشت های سفید، به ویژه ماهی بروید.

برای کم کردن خستگی
مصرف بیشتر ماست

اگر روده های شما درست کار کند، نه تنها به چاقی شکمی دچار نمی شوید، بلکه 
سیستم ایمنی بدنتان هم تقویت می شود. به همین دلیل بدن شما نیاز زیادی به 
فرآورده های پروبیوتیکی مانند ماست دارد. گذشته از این، با مصرف فیبر کافی و 
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رئیس ستاد دیۀ کشور :

جشنهایگلریزانفولادمبارکهکمنظیراست
مراسم کارکنان، مدیران و شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه با حضور رئیس ستاد 
دیۀ کشور دکتر بهرام سبحانی مدیرعامل فولاد مبارکه  و دیگر مسئولان اسانی در محل 
مجموعه فرهنگی تفریحی فردوس فولاد مبارکه برگزار شد، بیش از 30 میلیارد ریال برای 

آزادی زندانیان جرائم غیرعمد گلریزان شد.
سید اسداله جولایی رئیس ستاد دیۀ کشور در این جشن گلریزان گفت : جشن های 
گلریزان فولاد مبارکه همواره در نوع خود کم نظیر بوده است.وی با تأکید بر اینکه فرهنگ 
برپایی جشن گلریزان و کمک به همنوعان هر سال نسبت به سال قبل گسترده تر می 
شود گفت: سال گذشته حدود 313 جشن و امسال بیش از 400 جشن برگزار شده است 
و این امر مسئولیت پذیری آحاد جامعه را نشان می دهد.وی افزود: فولاد مبارکه نیز به 
عنوان یک بنگاه اقتصادی در راستای تعهد به مسئولیت های اجتماعی خود با برپایی چنین 
جشن هایی منشأ خیر و برکت در جامعه می شود و این امر بسیار ارزشمند است.جولایی 
در ادامه اصلاح قوانین بیمۀ شخص ثالث، قانون چکهای برگشتی و مهریه را اقداماتی برای 

کاهش تعداد زندانیان جرائم غیر عمد دانست.
مدیرعامل فولاد مبارکه:

 آزادی 1500 زندانی از محل گلریزان های فولاد مبارکه
مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن  نیزدراین خیرمقدم به میهمانان حاضر، از توفیق برگزاری 
جشن گلریزان برای آزادی کسانی که ناخواسته گرفتار شده اند به عنوان یکی دیگر 
از اقدامات فولاد مبارکه در راستای تعهد به مسئولیتهای اجتماعی و همچنین فرصتی 
خدادادی برای مجموعۀ فولاد مبارکه یاد کرد. دکتر بهرام سبحانی با بیان اینکه از کل 
3085 نفر زندانی جرائم غیرعمد آزادشده، 1500 نفر آنها از محل گلریزان های سالهای 
اخیر فولاد مبارکه آزاد شده اند، افزود: در گلریزان ماه مبارک رمضان امسال نیز به همت 
کارکنان، مدیران و شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه بیش از 30 میلیارد ریال دیگر 
گلریزان شد که صمیمانه از همۀ عزیزانی که سخاوتمندانه باعث سربلندی انسانیت شده و 
می شوند، تشکر و قدردانی می کنم. وی ادامه داد: با توجه به گستردگی زیرمجموعه های 
فولاد مبارکه در سایر استانهای کشور، خوشبختانه برنامه های گلریزان این شرکت به 
الگویی برای سایر استانها و صنایع کشور مبدل شده است. دکتر سبحانی با تأکید بر اینکه 
زندانیان جرائم غیرعمد ناخواسته گرفتار شده اند، افزود: بسیاری از این افراد کارآفرین 
بوده اند و تعداد زیادی از آنها کسب وکار آبرومندی داشته اند، اما متأسفانه به دلایلی با 
مشکلاتی مواجه و روانۀ زندان ها شده اند. از این رو وظیفۀ انسانی همۀ ماست که آنها را 
یاری کنیم. مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه برگزاری گلریزان ها تقسیم شادی 
و انسانیت با همنوعان نیازمند است، افزود: این بسیار لذتبخش است که چشم فرزندان 
و خانوادۀ چشم انتظار فرد زندانی به دیدن پدر یا مادر گرفتار خود روشن می شود. 
باید در نظر داشت که با آزاد شدن یک زندانی، جمعی از انسان ها مشعوف می شوند و 
جامعه نیز از این اقدام خیرخواهانه بی بهره نمی ماند. وی خاطرنشان کرد: این وعدۀ الهی 
است که قرض دهندگان در راه خدا، در جایی که حتی تصور آن را نمی کنند، از سوی 
خداوند پاداش خیر خواهند گرفت؛ همان گونه که در فولاد مبارکه و سایر شرکت های 

زیرمجموعۀ آن شاهد تاثیرات خیر آن هستیم.
 رییس کل دادگستری اصفهان :

کمکهای فولاد مبارکه به ستاد دیه قابل توجه است
دکتر خسروی وفا رییس کل دادگستری و رئیس هیئت امنای ستاد دیۀ اصفهان   نیز در 
این مراسم گفت: در گلریزان های فولاد مبارکه هر سال نسبت به سال قبل شاهد اتفاقات 
بهتری بوده ایم. باید اذعان کرد انصافا کمکهای فولاد مبارکه به ستاد دیه در این سالها قابل 
توجه بوده؛ به نحوی که آزادی نیمی از زندانیان آزاد شده طی پنج سال اخیر از محل کمک 
های شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه بوده است. وی خاطرنشان کرد: در برخی مواقع 
که آزادی یکی از زندانیان غیرعمد حیاتی می شود و برای رد دین آن با مشکل لاینحل مواجه 
می شویم، به دفعات مکرر، نگاه ارزشمند مدیریت و کارکنان فولاد مبارکه به مسئولیتهای 
اجتماعی و سفرۀ بابرکت این شرکت گره گشا شده و امید و نشاط را به خانواده ای هدیه 
کرده است. وی با تأکید بر اینکه آزادی 1500 نفر زندانی در جامعه بسیار قابل تأمل است، 
افزود: بیش از شش نفر درگیر مشکلات یک زندانی هستند؛ بنابراین با آزادی هریک از این 
گرفتاران خانواده های زیادی مشعوف می شوند و همین امر آثار مثبت بسیاری در جامعه 
بر جا میگذارد. خسروی وفا تصریح کرد: همۀ کسانی که ناخواسته در زندانها گرفتار شده 
اند چشم امید به این گلریزان ها و مردانگی ها دوخته اند؛ به طوری که جمعی از مجرمان 
غیرعمد تحت تعقیب، قبل از ماه مبارک رمضان، به امید همین بزرگواریها خود را به قانون 
و زندانها معرفی کردند.وی با اشاره به اینکه سال گذشته نیز فولاد مبارکه به همراه شرکای 
تجاری کسب وکار خود بیش از 20 میلیارد ریال کمک کرد گفت: این کمکها در کنار 
رضایتهایی که دادگستری و ستاد دیه از شاکیان گرفته، توانسته است انسانهای زیادی را به 

آغوش گرم خانواده ها بازگرداند و این امر واقعا قابل تقدیر است.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه :

جشن گلریزان فولاد مبارکه  نمود عینی توجه به مسئولیتهای اجتماعی است
این مراسم گفت:  نیز در  ناظمی هرندی مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه  محمد 
برگزاری جشن گلریزان از سوی فولاد مبارکه یکی از نمودهای عینی توجه این شرکت به 
مسئولیتهای اجتماعی است؛ همچنان که پرداختن به این امور در دنیا و به طور مشخص 
در دین مبین اسلام نیز مورد تأکید قرار گرفته است. اینکه افراد، گروه ها و سازمانهای 
متعالی باید فراتر از مسئولیتهای اقتصادی خود به مباحث اجتماعی و آیندۀ جامعه نیز 
توجه کنند، یک اصل اساسی و انکارناپذیر است که خوشبختانه فولاد مبارکه به عنوان 
شهروندی وظیفه شناس از ابتدا به آن توجه داشته است. وی خاطرنشان کرد: نیمی از 
کل مبالغی که در گلریزانهای 5 سال اخیر در سطح استان جمع آوری شده است از محل 
گلریزان های فولاد مبارکه و شرکای تجاری کسب وکار آن بوده است که 1500 نفر را 
شامل می شود. این بدان معنی است که 1500 خانواده با این گلریزانها گرمی کانون 
خانواده و زندگی را مجددا احساس می کنند. وی خاطرنشان کرد: به ضرس قاطع باید 
گفت این دستاوردها حاصل تلاش همه جانبۀ مجموعۀ فولاد مبارکه و مسئولان استان 

است و مایه افتخار استان اصفهان و کشور محسوب می شود. 

رییس اداره نگهداری راهها اداره کل راهداری استان قم  خبرداد

تکمیلطرحبهسازی20کیلومترازمحورهای
روستاییبخشمرکزیقم

رییس اداره نگهداری راهها اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از تکمیل 
طرح بهسازی 20 کیلومتر از محورهای روستایی بخش مرکزی قم با اعتباری بالغ بر 21 

میلیارد ریال خبرداد .
محمدرضا زید آبادی اظهار داشت : این اقدام در قالب اجرای دوطرح عمرانی وبه صورت 
همزمان انجام  گرفت  وی افزود : درراستای اجرای طرح نخست که به طول  6 کیلومتر 
بوده و محورهای روستایی دهستان قنوات به محور جنت آباد و سپس ، ایستگاه راه 
آهن محمدیه متصل میسازد افزون بر هفت میلیارد ریال هزینه شده است  زید آبادی 
درخصوص اجرای طرح دوم نیز که همزمان با طرح نخست به بهره برداری رسید اظهار 
داشت : در این طرح 14 کیلومتر از محورهای روستایی دهستان قمرود نیز بهسازی و 
روکش آسفالت گردید . وی محورهای بهسازی شده دراین طرح را معبرجاده ای شش 
روستا دانست و عنوان کرد : جهت اجرای طرح بهسازی و روکش اسفالت محورهای یاد 
شده بالغ بر 14 میلیارد ریال هزینه شده است . زیدآبادی  بازه زمانی اجرای این دو پروژه 
را کمتر از سه ماه دانست و گفت : عملیات اجرایی پروژه های فوق آلذکر ازفروردین ماه 
سالجاری آغاز وطی دوماه ونیم ) تا پایان خرداد ماه سالجاری ( آماده بهره برداری شدند . 
رییس اداره نگهداری راههای برونشهری استان قم درخصوص عوامل تسریع در اضمحلال 
آسفالت رویه راههای روستایی نیزبه تجانب زمین های زراعی با سطح راه اشاره کرد و 
تصریح نمود :گاها تجانب محورهای روستایی باسطح راه به صورت مما س در می آید که 
موجب نفوذ آب در لایه های آسفالتی و اضمحلال زودرس آنها می گردد وی ضمن تاکید 
بررعایت حرایم جاده ای ، بخصوص در محورهای روستایی عنوان کرد : کشاورزان گرامی 
درصورت تجانب وسوار بودن زمین زراعی بر سطح راه ، دقت لازم را جهت جلوگیری 
ازنفوذ و عبور آب ، حین آبیاری لحاظ نمایند .  این مقام مسئول راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان درخصوص بهسازی دیگر محورهای روستایی بخش مرکزی نیز اعلام 
داشت : باتوجه به خستگی و اضمحلال آسفالت دیگر محورهای بخش مرکزی ، ضرورت 
اجرای طرحهای بهسازی  و روکش آسفالت آنها در اولویت برنامه های عمرانی این اداره 

کل قراردارد که درصورت تامین اعتبار لازم نسبت به آن اقدام میگردد .

مدیرکل دفترامور بانوان استانداری قم :

بازارچهعرضهتولیدهایزنانسرپرستخانوار
درقمایجادمیشود

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداری قم گفت: به منظور حمایت از اقشار آسیب 
پذیر استان، بازارچه های دایمی عرضه محصولات تولید شده توسط زنان سرپرست خانوار 
در قم، دایر می شود.  معصومه ظهیری روز یکشنبه در کارگروه امور زنان و خانواده استان 
دراستانداری قم، افزود: این غرفه ها با همکاری شهرداری در بوستان های پر رفت و آمد 
شهر دایر و شرایط مناسب عرضه کالا در آن فراهم خواهد شد. وی بیان کرد: اجرای این 
طرح از برنامه های مصوب سالجاری است و با هماهنگی شهرداری و شورای شهر به زودی 
مقدمات اسقرار غرفه ها، مهیا می گردد. وی ادامه داد: مدیریت اداره این غرفه ها برای 
ساماندهی بهتر نه به اشخاص متقاضی بلکه به متولیان امر در قالب تشکل های اجتماعی 
و انجمن ها واگذار می شود. ظهیری گفت: با این کار زمینه اشتغال برای بسیاری از زنان 
سرپرست خانوار استان، فراهم می شود و آنان را از آسیب های اجتماعی مصون می 
سازد. وی افزود: همچنین به دنبال ایجاد فرصت های اشتغال مناسب شان و جایگاه زنان 
سرپرست خانوار در سایر بخش ها هستیم و در این زمینه تعاملات خوبی با سایر دستگاه 
ها شکل گرفته است. وی ادامه داد: کار در کارگاه های تولید گیاهان زینتی و فعالیت در 
بخش بسته بندی کشتارگاه های دام و طیور از جمله بخش هایی است که زمینه اشتغال 
زنان سرپرست خانوار استان در آن ها به زودی فراهم می شود. استان قم دارای 14 هزار 

زن سرپرست خانوار است که حدود نیمی از آنان زیر پنجاه سال سن دارند.

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد

افزایش7درصدیصدماتناشیاز
تصادفاتدرقم

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم گفت: پرونده های مربوط به صدمه های ناشی از 
حوادث ترافیکی در استان در سال گذشته که 9 هزار و 285 مورد بود، نسبت به سال 

95 که هشت هزار و 668 مورد بوده، هفت درصد افزایش یافته است. 
حمید صدیقی آخا روز یکشنبه در نشست خبری به مناسبت هفته قوه قضاییه، با بیان 
این که کار اصلی پزشکی قانونی پاسخ به استعلامات قضایی برای رفع ابهام ها در پرونده 
های قضایی است، افزود: یک سوم پرونده های قضایی استان قم به پزشکی قانونی 
ارسال می شود تا ابهام های موجود در این پرونده توسط کارشناسان متخصص پزشکی 
قانونی حل شود. وی با بیان این که پزشکی قانونی در سه حوزه معاینه های بالینی، 
تشریح و آزمایش های تخصصی فعالیت می کند، اضافه کرد: 85 درصد پرونده هایی 
که به پزشکی قانونی ارجاع می شود از جمله کارشناسی صدمه های ناشی از منازعات 
و تصادف ها، مسائل جنسی و روانپزشکی مربوط به بخش معاینه های بالینی است. به 
گزارش ایرنا ،وی با اشاره به این که 2 تا سه درصد پرونده های پزشکی قانونی مربوط به 
حوزه تشریح است، تصریح کرد: اگرچه آمار این حوزه کم است، ولی مهم ترین پرونده ها 
از جمله قتل عمد و غیرعمد در بخش تشریح بررسی می شود و اگر کارشناسی درستی 

انجام نشود قتل غیرعمد ممکن است تبدیل به قتل عمد شود و بلعکس.
صدیقی آخا ادامه داد: 13 درصد پرونده های قضایی نیز مربوط به بخش آزمایش 
های تخصصی در سه حوزه آسیب شناسی جنایی، سم شناسی و سرولوژی می باشد.

وی بیان کرد: سال گذشته 35 هزار و 393 پرونده مربوط به حوزه معاینه های 
بالینی بود که نسبت به سال 95 که 39 هزار و 743 مورد بود، 11 درصد کاهش 

نشان می دهد.
وی اضافه کرد: منازعات سال گذشته که منجربه تشکیل 10 هزار و 453 پرونده 
شده بود، نسبت به سال 95 که هشت هزار و 793 پرونده بوده است، 19 درصد رشد 
داشته است. مدیرکل پزشکی قانونی قم گفت: سال گذشته از مجموع فوتی هایی که 
به پزشکی قانونی ارجاع شد، 861 مورد مشکوک تشخیص داده شد که نسبت به سال 

95، 15 درصد کاهش یافته است.
*کاهش 24درصدی فوتی های ناشی از تصادفات 

وی افزود: در تصادف های سال گذشته 256 تن فوت کردند که نسبت به سال 
95، 24 درصد کاهش نشان می دهد؛ همچنین 198 تن از فوتی ها مرد و 58 تن 

زن بوده اند.
به گفته وی، 64 تن از فوتی های حوادث رانندگی سال گذشته راکبان موتورسیکلت 

بوده اند که نسبت به سال قبل از آن، 26 درصد کاهش یافته است.
حدود 300 هزار دستگاه موتورسیکلت در قم وجود دارد و به طور میانگین روزانه 35 
حادثه تصادف در این استان رخ می دهد. صدیقی آخا با بیان این که فوت به دلیل 
حوادث ناشی کار از مصادیق مرگ مشکوک است، ادامه داد: در سال 96، 38 مورد 
فوت ناشی از حادثه کار ثبت شد که نسبت به سال 95 که 23 مورد بوده، 65 درصد 
رشد داشته است. وی در ادامه با اشاره به این که صدور مجوز سقط جنین جزو معدود 
کارهایی است که افراد می توانند مستقیم به پزشکی قانونی مراجعه نمایند، گفت: سال 
گذشته 223 مادر به علت های مختلف از جمله نقص جنین و یا بیماری پیشرفته مادر 
درخواست سقط جنین نمودند. وی افزود: برای 155 درخواست معادل 70 درصد به 
دلیل نقص جنین و برای هشت درخواست نیز به دلیل بیماری پیشرفته مادر مجوز 
سقط جنین صادر و 55 درخواست سقط نیز رد شد. صدیقی آخا به پرونده های قصور 
پزشکی اشاره و بیان کرد: سال گذشته 263 پرونده قصور پزشکی توسط قاضی به 
کمیسیون حوزه معاینات پزشکی قانونی ارجاع و قصور پزشک در 78 مورد احراز شد که 

بیشتر پرونده ها مربوط به دندانپزشکی، زنان و زایمان و ارتوپد بوده است.
*کاهش 16 درصدی تعداد خودکشی ها 

وی در ادامه بدون اشاره به تعداد خودکشی های صورت گرفته در سال گذشته، گفت: 
تعداد خودکشی های سال گذشته نسبت به سال 95، 16 درصد کاهش یافت؛ 60 
درصد خودکشی ها مربوط به سنین 20 تا 40 سال و 81 درصد مربوط به آقایان و 19 

درصد مربوط به خانم ها بوده است.
وی با بیان این که اقدام به خودکشی در خانم ها بیشتر و خودکشی موفق در آقایان 
بیشتر است، خاطرنشان کرد: سطح تحصیلات 73 درصد از افرادی که خودکشی نموده 

اند زیر دیپلم و 47 درصد خودکشی ها به وسیله حلق آویزنمودن بوده است.
مدیرکل پزشکی قانونی قم اضافه کرد: آمار مربوط به آزار جنسی در این استان بسیار 

ناچیز است و بیشتر پرونده ها واقعی نیست و در حد ادعاست.

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم: 

250 هزار سند تک برگی در قم صادر شد 

مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم گفت: طی سه سال گذشته، 250 
هزار سند تک برگی در قم صادر شده است. 

سیروس سلامتی روز یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در حال 
حاضر 60 درصد اسناد مالکیت در قم، تک برگی و 40 درصد به صورت 

دفترچه ای و دستی)مشا، وکالتی و بینامه ای( است.
وی ادامه داد: از ابتدای امسال تا پایان خردادماه، هفت هزار و 83 سند تک 
برگی در قم صادر شده است که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته که 

2 هزار و 56 مورد بوده، رشد 17 درصدی را نشان می دهد.
وی با بیان این که گرایش مردم به تعویض اسناد مالکیت دفترچه ای 
به تک برگی نیازمند فرهنگ سازی است گفت: صدور اسناد تک برگی 
کاهش پرونده های مالکیت به مراجع قضایی، پیشگیری از وقوع جعل، 
شفاف سازی مالکیت و پیشگیری از اختلاف ها در مدیریت اسناد، استقرار 
حدود واقعی املاک، تسریع در انجام معامله های ملکی و ارائه خدمات 

مجازی و الکترونیک را به همراه دارد.
راهبردی  های  سیاست  و  اهداف  تحقق  راستای  در  مردم  گفت:  وی 
سازمانی و برای تسهیل در روند معامله های ملکی خویش می توانند با 
مراجعه به دفاتر ثبت اسناد اقدام به دریافت اسناد تک برگی مالکیت کنند.

*90 درصد فعالیت ثبت اسناد به صورت مکانیزه انجام می شود 
سلامتی با بیان این که 40 سامانه در اداره کل ثبت اسناد قم فعال است 
گفت: 90 درصد کارها در خصوص ثبت اسناد به صورت مکانیزه انجام می 

شود و از حالت دستی خارج شده است.
وی اضافه کرد: بانک جامع اسناد در استان قم در حال تکمیل است تا 

با صدور اسناد تک برگی بتوانیم خدمات رسانی را به مردم ارتقا بخشیم.
سلامتی ابراز داشت: آرشیو الکترونیکی پرونده های ثبتی از سال 95 در 
قم آغاز شده به گونه ای که در سال های 95 و 96 حدود 9 میلیون و 700 
هزار برگ در قالب 260 پرونده اسکن و پیش بینی شده است در سال 97 

بیش از سه میلیون و 300 هزار برگ اسکن شود.
*اسناد قولنامه ای تبدیل به اسناد رسمی شود

وی با اشاره به این که در استان قم اسناد بیعنامه ای)قولنامه ای( بسیار 

زیاد است؛ گفت: اسناد بسیاری از املاک در قم به صورت مشا، وکالتی و 
بینامه ای است که در حال تعیین و تکلیف وضعیت این اسناد هستیم.

وی ادامه داد: توصیه ما به هم استانی های عزیز این است نسبت به تبدیل  
اسیناد قولنامه ای به اسناد رسمی  در دفاتر اسناد رسمی اقدام کنند تا بتواند 

به سهولت  از این سرمایه  خود در موارد لازم استفاده کنند .
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم خاطرنشان کرد: سامانه مربوط به 
قانون تعیین تکلیف به آدرس www.sabtemelk.ir باز است و مردم می 

توانند برای کسب اطلاعات بیشتر و نام نویسی در این سامانه اقدام کنند.
وی با اشاره بر این که در استان قم 113 دفترخانه ثبت اسناد رسمی 
وجود دارد گفت: از این تعداد 100 دفترخانه فعال است که در این دفاتر 
خدمات مختلفی از جمله اسکن اثر انگشت ارائه می شود تا از جعل اسناد 

جلوگیری شده و احراز هویت به درستی صورت بگیرد.
وی گفت: همچنین در استان قم، 56 دفتر ازدواج و 21 دفتر طلاق 

فعال است.
سلامتی در ادامه گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان اردیبهشت ماه، سه 
میلیارد و 180 میلیون تومان درآمد توسط این اداره کل حاصل شده است 
که نسبت به مدت مشابه که 2 میلیارد و 500 میلیون تومان بوده، رشد 

داشته است.
*اجرای طرح شبکه مدیریت یکپارچه ملک

وی همچنین از اجرای طرح شمیم)شبکه مدیریت یکپارچه ملک( خبر 
داد و گفت: این طرح در سال گذشته با هدف نقشه برداری استان قم در 
بازه زمانی کوتاه اجرایی شد و اطلاعات خوبی در اختیار دستگاه های استان 

قرار داد.
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان قم گفت: این نقشه برداری کمترین 
درصد خطا را دارد و باعث می شود خدمات با دقت بیشتری به مردم ارائه 

شود.
وی در پایان از مردم درخواست کرد: برای تمام اقدام های ثبتی از جمله 
معامله های ملکی، ازدواج و طلاق، ثبت اختراع و شرکت به دفاتر رسمی 
ثبت اسناد، طلاق و ازدواج مراجعه کنند تا در آینده با مشکل مواجه نشوند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: سیاست 
دولت حمایت از تولید است اما نه به قیمتی که برخی با تخلف، معوقات خود را 

پرداخت نکنند. 
مهرداد غضنفری روز یکشنبه در دوازدهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید در سالن جلسه های امام جواد)ع( استانداری قم اظهار داشت: دستگاه های 
اجرایی در تعهدات خود به موقع عمل کنند تا جلوی سوء استفاده ها گرفته شود 
و اگر کسی بخواهد معوقات خود را پرداخت نکند حتما با وی برخورد خواهد شد.

وی شیوه برخورد دستگاه های اجرایی استان قم با واحدهای تولیدی را بسیار 
خوب توصیف کرد و گفت: هرچند در این زمینه با نقطه مطلوب فاصله داریم اما 
با همت همه مدیران و مسئولان، فصل خوبی درخصوص تسهیلات رونق تولید را 

پشت سر گذاشتیم.
غضنفری همچنین بر فعالیت دستگاه ها در اجرای سند توسعه سرمایه گذاری، 
تولید و اشتغال استان قم تاکید کرد و گفت: گزارش های مربوط به این حوزه از 
دستگاه ها و بانک ها اخذ می شود و دستگاه هایی که در اجرای تکالیف خود 

مشکل دارند از دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان کمک بخواهند.
سند توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال قم، روز ششم اردیبهشت ماه سال 
جاری طی آیینی همزمان با هفته کارگر و تجلیل از کارگران نمونه، با حضور علی 

ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مسئولان در این استان رونمایی شد. 
بر اساس این سند که وظایف دستگاه های مختلف به صورت مشخص تدوین 
شده است، باید با همکاری بخش دولتی و خصوصی، 14 هزار و 810 شغل با 

اعتباری بالغ بر 42 هزار و 43 میلیارد ریال طی امسال در قم ایجاد شود.
وی ادامه داد: دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم نیز گزارشی 
از دستاوردهای سال 96 را تنظیم کند تا خروجی کار این ستاد در سال گذشته 

مشخص شود.
وی همچنین یکی از خلاء ها در حوزه تولید را بحث نظارت دقیق عنوان کرد 
و گفت: سازمان جهاد کشاورزی استان قم گزارش های نظارتی خود را در حوزه 
تسهیلات رونق تولید مستند کند و همه دستگاه ها در این زمینه تلاش کنند تا 

الگویی برای کشور باشیم.
* 78 مصوبه ستاد تسهیل در قم اجرایی شده است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز در این جلسه با اشاره به این که در 
11 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، 160 مصوبه به تصویب رسیده 

است گفت: از این رقم، 78 مصوبه اجرایی شده و بقیه در دست اقدام است.
محمود سیجانی همچنین با اشاره به مشکلات واحدهای صنعتی قم گفت: این 

واحدها برای تامین ارز مورد نیاز برای خرید مواد اولیه با مشکل مواجه هستند که 
پیگیری برای حل مشکلات این واحدها ادامه دارد.

وی همچنین از برگزاری آیین روز اصناف در روز پنجشنبه هفته جاری با حضور 
یکی از مسئولان بلندپایه کشوری و روز صنعت و معدن در چهاردهم تیرماه جاری 

خبر داد.
2 هزار و 394 واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ در قم وجود دارد که از 
این تعداد 2 هزار و 256 واحد مربوط به صنایع کوچک، 75 واحد مربوط به صنایع 
متوسط و 63 واحد مربوط به صنایع بزرگ است؛ همچنین حدود 54 هزار تن در 

واحدهای صنعتی استان مشغول به کار هستند.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمود 
آباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 

صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.
همچنین در این جلسه، گزارش بانک های عامل در خصوص پرداخت تسهیلات 
رونق تولید، اقدام های انجام شده در خصوص تامین زمین ورودی شهرک صنعتی 

قنوات و تامین کسری آب این شهرک مورد بررسی قرار گرفت.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم:

سیاستدولتحمایتازتولیداست

معاون استاندار قم: 

پذیراییزائراناربعینبایدبامشارکتمردمعراقصورتگیرد
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم با تاکید بر 
ضرورت تجمیع موکب ها و ایستگاه های صلواتی پیاده 
روی اربعین گفت: پذیرایی از زائران اربعین حسینی باید 

با مشارکت مردم عراق صورت گیرد. 
یونس عالی پور روز یکشنبه در نخستین جلسه ستاد 
تسهیلات زائران اربعین در تالار امام رضا )ع( فرمانداری 
قم، اظهار داشت: هر چه پایگاه های پذیرایی درمسیر 
راهپیمایی اربعین قوی تر و پر رنگ تر باشد؛ بسیار 
مناسب است ، از این رو کیفیت موکب ها مهم تر از 

کمیت آنها است.
سال گذشته 43موکب از طرف قم در مسیر راهپیمایی 
اعلام کمیته مشارکت های  و طبق  برپا شد  اربعین 
مردمی ستاد تسهیلات زائران اربعین این استان، امسال 
نیز تاکنون 53درخواست صدور مجوز ارایه شده است. 

وی با بیان اینکه بر اساس تاکید استاندار سیاست کلی 
ما این است که در برپایی موکب ها با مردم عراق شریک 
باشیم، افزود: باید با حرکت به سمت پذیرایی مشترک 

لذت میزبانی را از عراقی ها نگیریم.
معاون استاندار قم همچنین با اشاره به برگزاری جلسه 
توجیهی برای موکب ها در زمینه های مختلف بویژه 

توزیع اقلام دارویی گفت: هلال احمر اگر قصد دارد، 
دارویی را به زائران تحویل دهد این کار باید بر اساس 
بین  کار  تقسیم  رو  این  از  باشد،  منطق خاصی  یک 
دستگاه های مختلف از ایجاد برخی مشکل ها جلوگیری 

می کند.
وی با بیان اینکه سال گذشته درتوجیه موکب ها برای 
رعایت مسائل امنیتی کارهای خوبی انجام شد، افزود: 
خوشبختانه امسال نیز از سوی کمیته فرهنگی ستاد 
تسهیلات اربعین جزوه هایی در خصوص نقشه راه و 
آداب و رسوم مردم عراق تهیه شده که باید به همه 
دستگاه ها و همچنین ستاد بازسازی عتبات و عالیات 
ارایه شود . وی انجام بازدید میدانی توسط دستگاه های 
متولی را ضروری خواند، و گفت: سال گذشته حضور 
نمایندگان دستگاه ها در مناطق مرزی و مکان های 
استقرار زائران ارایه نظرهای کارشناسی خوبی را در پی 

داشت.
عالی پور با اشاره به دستور رئیس جمهوری به وزارت 
راه و شهرسازی برای پیگیری موضوع احداث راه آهن 
شلمچه - بصره گفت: سال گذشته مقرر شد، این طرح 
برای اربعین سال جاری آماده شود، از این رو راه آهن 

قم باید با خوزستان در ارتباط باشد، تا استان هایی که 
ریل راه آهن ندارند، نصب آن هر چه زودتر انجام شود، و 

استاندار نیز مکاتبه ایی را با دولت داشته است.
طرح اتصال راه آهن خرمشهر به شلمچه و ادامه آن تا 
شهر بصره و پیوند به راه آهن سراسری کشور عراق در 
خاک ایران به پایان رسیده اما ادامه آن تا شهر بصره در 

کشور عراق باید اجرا شود. 
با تکمیل این طرح، راه آهن کشور از طریق خرمشهر 
به عراق و کشورهای شرق مدیترانه، متصل می شود و 
تحول بزرگی در زمینه ترانزیت و تبادل کالا و مسافر 
صورت می گیرد. طول خط ریلی قابل ساخت حد فاصل 
شلمچه - بصره 35 کیلومتر است که باید توسط طرف 

عراقی ساخته شود. 
عالی پور همچنین استفاده از ظرفیت صدا و سیما 
و شبکه های اجتماعی برای اطلاع رسانی به مردم در 
رابطه با چگونگی ثبت نام برای اعزام را مهم دانست و 
گفت: نیروی انتظامی باید بروشورهای آموزشی تهیه 
شده را در اختیار بخش های ذینفع قرار دهد، چون هر 
چه زائران آگاهی های بیشتری داشته باشند با آسیب ها 

و مشکلات کمتری مواجه خواهیم شد.






